G. R. GIPSON, '

: ‘ IN THE CIRCUIT COURT OF
Compleinant,
BALDWIN COUNTY, ALABAMA
VSe

IN EGQUITY.

A Corporation

|

}

¢

GULF GATE LODGE, INC., §
Respondent. z

TQ THE EHONORABLE CIRCUIT COURT OF BALDWIN COUNTY, ALABAMA, IN
EQUITY, AND TO THE HONORABLE TELFAIR J. MASHBURN, JR., JUDGE
THEREQF: | |

Comes now the Complainent, G. R. Gipson, and respectfully
represents and shows unte your Honor and unto this Honorable Court
as follows: o _ _

FIRST: That your Complainant is over the agelﬁf twenty-one
years and a resident citizen of Baldwin County, Alabame, his more
particular address being Fairhope, Alabama, and that he has been
engaged, and is now engaged, in the business ¢f building contractor
for more than a year before the filing of this BIill of Complaint.
That the address Qf the Respondent, Gulf Gate Lo@ge, Inc., &
Corporation, is_?Oh WaShington Avenue, St. Louis, Misgourl, but |
that the said Respondent owns real property, together with improve-
ments‘in Baldwin County, Alabama, which are situated at Orange
Beach. o o .

SECOND: That during the montk of to-wit, April, 1952, the
Complainant and the Respondent entered into an agreement whereby
the Complalnant was to furnish to said Respondent certain labor and
materials necessary to construct a caretakerts cottage on land
hereinafter deseribed and owned by the Respondent; and that the
Respondent agreed to pay your Complainant the sum of $1531.92 for
:his‘sarvicgs and the material used by your Complainant In the con- |
struction of said cottage. That your Complainant, in accordance
with the terms of the agreement aforesald, purchased the necessary
materials and employed the necessary labor in order to fully per-
form the contract or agreement referred to above and that your

Complainant did complete the said caretaker's cottage as agreed




between your Complainant and thé‘Besponéent but that on the com-
pletion thereof the Respondent requested certain additional work to
be performed thereon by your Complainant and, in compliance with the
réquest of the Respondent your Complainant performed additional
labor and furnished additional materials for use on said cottage, i
which amounted to $434.llj, all of which the Respondent agreed to pay.
That the work on the said cottage was completed on August_lé,_1952,
and there was then<du¢ to your Complainant from the Respondent the
total sum of $ﬂ965,36. That since the last mentioned date the
Respondent has paid to your Complainant the sum of $900,00 under the
terms of the cqntract,{afqregaid, leaving a balance preéently due to
the Complainant of $1,006.36, all as shown by the ltemized statement
attached hereto and marked Exhibit "A" and by reference made a part
hereof as thqugh expressly Included herein. That although your Com-
plainant has, in all respects; complied with the terms of the con~
tract referred to above the Respondent has refused and continues to
refuse to pay to your Compléinant the amount due him and agreed upon
under the terms of said contract. _

THIRD: That your Complainant was the original contractor
for the}work_referred to above and that as such he filed a statement
of lien, a copy of which is attached hereto and marked Exhibit "B"
ahd by reference made a part hereof as though fully incoprporated
herein, for record in the 0ffice of the Ju@ge of Probate of Baldwin
County, Alabama, on January I6 » 1953, which instrument is
recorded in Book _7‘:{_‘ of Exemptions & Liens at pages AP .50, and
which was filed within six (6) months after the last item of work
was performed and the last item of material was furnished by the
Complainant for the Respondent, under the terms of the agreement
referred to above, That all of the work and labor referred to above
was performed at the request of the Respondent and the improvements
constructed by your Complainant are located on the following des-
¢ribed real property which'is owngd‘byjthelﬁgspondent and which Is
situated in Baldwin County, Alabama, to-wit:-




Begimning at the Southwest corner of Lot Forty (4L0O)
of the Map of the Burkhart Property as per plat there-
of recorded in the Office of the Judge of Probate of
Baldwin County, Alabama, in Map Book 1 page 145, run
thence North along the West line of said Lot Forty
(10) 425 feet to a point; run thence North 83 degrees
Hast 101 feet to a point; run thence South alcng the
East line of said Lot Forty (40) to the Southeast
corner of said lot on the margin of Bay Ornoccor; run
thence in a Westerly direction szlong the North edge
of Bay Ornoccor to the point of beginmning, containing
One (1) acre or lesse ‘

FOURTH: The Complainent claims of the Respondent One Thou-
sand sixtyasix‘andl36/loo Dollars ($1,0066.36) due from it by account

on the 16th day of August, 1952, which sum of money with the interest

thereon, is still unpaid. _
FIFTH: The Complainant claims of the KRespondent the sum of
One Thousand Sixty-six and 36/100 Dollars ($;,066.36) for work and
labor performed by the Complainant at the request of the Respo;dent,
which_sum of money, together with the interest thereon, from August
16, 1952, is still unpaide o N -
~ SIXTH: The Complainant claims of the’Resyondent the sum of
One Thgusand Sixty-six‘and 3§/IQQ Dollars {$l,066.36) for money on
ﬁhé_iéﬁhdég Qf ﬁuéﬁst,\l?SE,rrgceived by the Respondéﬁﬁ to the _
Complainant, which sum of money, with the interest théreon, is still

un@aido ' _
PRAVER FOR PROCESS:

Pramises consi@ergq, your Complainant prays that Gulf Gate
Lodge, Inc., a Corporatiog,‘be made a party Respondgnt to this pro-
ceeding and that it_bg.ygqgiyédvto appear and plead, answer or demuar
to this Bill of Complaint within the time allowed by law,

PRAYER FOR RELIEF:

The Complainant prgys that this Court will, on the final
hearing of this cause, enter an appropriate order or decree ascert-
aining the amount due by the Respondent to the Complainant under the
terms of the above noted contract and will render a decree against
the Resporndent and in favor of the Complainant for said amount.

Your Complainant further prays that this Court will fix end estabe

ligsh 2 lien on the gbove described real esbate and on the ceretaker?is

v




cottage, whick is located_thereon, to secure the payment of any
amount due by the Respondent to the Complainant, and that if the
said amount is not paid within 2 time to be specified therein by the
Court that the above described property be sold to satisfy said lien.
The Complainant.furthgr prays for such other, further and different
relief to which, In equity, he might be entitled ané which will be

SN W
’jG.&ﬁk Gipson.

meet and proper.

STATE OF ALABAMA
BALDWIN COUNTY |
: — i 2 .
Before me, /e o’ . c?>§¢/ﬁé%£b a Notary Public, in

and for sald County in said State, personally appeared G. R. Gipson,

who is kmown to me and who, after being by me first duly and legally
sworn, did depose and say under qath‘gs follows:

 That his nsme iIs G. R. Gipson, and that he is one and the
same person as the Complainant in the above Bill of Complaint and
that his nane is signed thereoto_ That he has read the foregoing N
Bill of Complaint and that the facts alleged therein snd the Exhibits
attached thereto are true and correcte.

Dated this /I AL/ day of January, 1953,

Sworn to and subscribad before o é/
me this /o . f%{Jday of January, 19530

M—//

L e o T P L

Notary Public, Baldwin County, Ala.




STATE OF ALABAMA )
) IN THE CIRCUIT COURT - IN EQUITY.

BALDWIN COUNTY )
TO ARY SEERIFF OF THE STATE OF ALABAMA: 7

You are hereby commanded tq sumnonr Gulf Gate Lodge, Inc.:
a2 Corporation, to appesar agd‘plead, answer or demur, within thirty
days from the service hereof,_to therBil; of Compleaint filed in the
Circuit Court qf Baldwin County, Alabama, In_Equity, by G. R, Gipson
as Complainant, against Gulf Gate Lodge, Inc., & Corporation, as

Respondent.

Witness my hané thisg /G day of January, 1953,

Aﬁ/_:«’ﬂf : &,é",{_;"/f;é»“ Z
{// " HRegister,




EXHIBIT "A®

Go Re G IPSOX
Fairhope, Alabama

In Account With: ' '
Gulf Gate Lodge, Inc.
Orsnge Beach, Alabama

CONSTRUCTIOK OF CARETAKER'S QUARTERS AT ORANGE BEACH, ALA:
E IO Agread construction P:ice&,cQ...Qo-...00'0““0&‘.‘0-06 $ 1531@92

II. Additional work installed at request of owner: .-
2. Finish ceiling (sheetrock}.......cee$5 60b'““~
b. Insulation (Rock wool batts)...;;.;. g 20«7
c; Plumbing.-...-.......,....-........a 10 OOP/' D
d. Electrical work (6 outléts)iceeec.o. 35. 00*‘;‘ B
6. Slnk Stand...-o‘.ocuooo.oo-.-.oc-aoo 12 605;- wfﬁ
£f. Light posts £Or Wharfe..esesosessoes 19.877
ge Paint (3 coats & trim)ecessccscaseos 8940 %
h. Replacing pipe from Lodge to Cottage T P
1. Price differential....$59.82 7

2. Labor,,,e.......,...e.IOBog léﬁi;?

III‘Total Amomt Due....t.‘...........OOCOIOCOQOOOOCOQO $1966 36
IV. Less:
Al Payments recelvedessccvesccresstoscsnestnsscnncs 900,00

Yt

Ve Balance.Dueeo-o--'oc‘.ooooo..oo-ooo.o.ooosoaoeeoooe $ 1066@36




EXHIBIT "B"

i3

ting, verifled by

i

3, B, GIFPSON, files this gtatement in wr
the oath of G. R, Gipson, who has perscnal inowledge ol the facts

herelin set forih.
The sald G. A, Fipson clalms a lien upon the ITellowing des-~

"y

cribed property situated in Bal&win Coundy, Alsbams, to-wibi-

one (l} carﬂtwﬁewﬁs neuse located on Lot Forty [L0)
of the Hap of the Burkhard E“Oﬁevty as_per pl&u
thersol recoré@&.ln Wap Book 1 pa e 145 in th
Offige of the Judge of Probate of Baldwin County,
Alzbama, and on the following described land on
which tne said Improvemapts are situated: bsglnn-
ing st the Scuthwest cormer of Lot Forty (40} of
the Xap of the Burikhart ropertv zg per plat thereol
recorded in the Uffice of tae whﬂ¢® of ?roba*@ of
Ealdr*ﬂ County, Alabama, in M¥ap Bock 1 page 15, run
nence North aslong the West ilne of said Lo Forty
{LU\ 25 fest to 2 point; run thence North &3 degrees
East 101 feet to e point; run thence South along the
Zegt line of said Lot Forty {(L40) to the Southesst
corner of gaid let on the marbin of Bay Ornccori run
thenee Iin & ”asterly direction along the Horth edge
of Bay Ornocor to the polint of befinning, conbaine-
ing One {1} zcres or less.

This lien is Clulﬁ@ﬁ semaratelv and sever&l?yg as Tc both
the iﬂprwvomant@ on the above described property and on the said
lands.

Thisz lien is clsimed *0 secure an indebitedness of One
Thougand Sixty-siz and 36/1ue Dollers (41, 066.36) with interest from
to~wi%, August 15, 1652, for labor and materials furnished by &. R.

-2 J
Glpson.
The neme of the owner or proprietor of said property is

Gulf Gebe Lodge, Inc., & Corporation.

STATE OF ALABAMA
BALDWIN COINTY RS
) . .,.;/f A
Before me u,dﬁii;ch/ e a Notary Public,

in and for the County of Baldwin, &tate of Alabama, personally

appeared G. R. Gipson, who beiﬁg duly sworn, dobth depose and say:




That he nas personal knowledge of ithe Ifacts set forth in the lors-

}I-

going statement of ilsn and that the same are trus and correct Lo

-

the best of his knowledge and beliel,

Sworn Lo snd subscrlibsd balore
we this'x’éfj%ﬁ% day of Jenuary,
1853,

P %ff P C

Fotary rubiic, pBaidwin Jounty, 4la.




STATE OF ALABANA
BALDWIN COUNTY - S | |

Before me, Alice L. Miller, & Notary Public, in and for
said County in said State,.personally appeared Norborne C. Stomne,
Jr., who is known to me, and who, after being by me first duly and
legally sworn, did depose and say under oath as follows:

That his neme is Norborne C. Stone, Jr., and that he is one
éof the Solicitors for the Complainant in the cause of G. R. Gipson
sversus Gulf Gate Lodge, Inc.,, a Corporation. That he is informed
and believgs and_upon such information and belief states that Gulf
Gate Lodge, Inc., a Corporation, is a domegtic corporation_and was
incorporated in Montgomery County, Alebame, on November 23, 1951,
That the President, Secretary, Cashier, Maneging Agent or other head
thereof reside out of the State of Alabama. That he is informed
and believegland upon such information and helief states that Fred
Se Ball, J?., and Richard A, Ball, 717 First Natiqnal Bank Building,
Montgomery, Alabama, have been appointed, and are, agents for Gulf
Gate Lodge, Inc., a Corporation.

Dated this l1OI® day of January, 1953.

Sworn.to and subscribed_befgre
me this //?Gﬁf;day of January,
1953.
T e e cx/%a N ot b )

Notary Fublic, Baldwin County, Ala.




G. R. GIPSON,

VS.

)

Complainant, ) IN THE CIRCUIT COURT CF
) BALDWIN COUNTY, ALABAMA
)

GULF CGATE LODGE, INC., IN EQUITY

Respondent. )

=
=
=

0TE OF TESTIMONY

This cause is suomiu ed feor a final decree nn oeha;f of

the respondent upon the following:

(e}

1. Demurrer to Bill of Complaint.

2. Decree overruling demurrer to Bill of Complaint.

3. Answer.

he Amended answer.

5. Stipulé%ion between parties relative to commissioner
and testimony, dated June 23, 1953, -

G. Testimonyléf é; R. Baldwin taken before Loulse
Dusenbury, acting as commissioner, on June 23, 1953.

7 o Testimony ©of George Stone taken before Louise
Dusenbury, acting as commissioner, on June 23, 1953.

8. Respondent's Exhibits 1, 2, 3 and'k, all of which
were introduced in evidéncé.in connection withfresponden%ﬁs
testimony in said céée; and as a part of the téstimony taken in
this cause before Léuisé'Dﬁsenbury, acting as éommissionér, on the
éaid date. |

Dated this /’jiz%iday of November, 1953,

Re gister

_c1 for Respondent
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! . NOTE OF TESTIMONY
" G. R. GIPSON, |

-éomplaiﬁant,

iy
1

GULF GATE TLODGE, ‘TNG., |

Z . Respondent .

IN THE CIRGUIT COURT OF

BALDWIN COUNTY, ALABAVA

4

IN EQUITY
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: OF BALDWIN COUNTY, ALABAMA., IN
G. R. GIPSON,
: BQUITY. .NO. 2948
Compl alrﬁﬂt,
Ve,
 GCUEF GATE LODGE, INC., =
W Corporation, :
g Respondent. :
i
% This cause coming on to be heard was submitted for

[

final decree upon the pleadings, bestimony and exhibits, as noted
e 3 o >

by the Reglster, and the Courd, after considering and undersvand-

=

cf

ing the same, and listening tc the arguments of the respeclive

record, asceptains and finds as follows:

"«

- -

1. That the Complelnant and the Respondent entered

into an agreement for the construction of certaln ilmprovements upon

TY-ONE AND 92/100 ($1531.92) DOLLARS.

f k:wun

2. That the Complainant and Respondent alisc entered

(‘

Pzl

L into an agreement for the comstructlion of additional Improvements,

i for which there was no agresd price;

E 3. That the Complainant claims of the Respondent the
ls\ T L Y ™ o i H -
|sum of FOUR HUNDRED THIRTY FOUR AND LL4/100 ($43L.LL) DOLLARS for

the additional improvements.
{f. That the total amouant claimed by the Com-
pleinant, incliuding both projects, is NINETEEN EUNDRED SIXTY-SIX

AND 36/100 ($1966.36) DOLLARS.

5. That the Respondent was indebted to the Com-

on the original agreement in Tthe sum of FIFIEEW TUNDRED
THTRTY ONE AND 92/100 (£1531.92, and for the additional work
TWO HUNDRED WINETY FIVE AND L7/100 ($295.57) DOLLARS.

6. That the Respondent has paid to the Complainant

the sum of NINE HUNDRED {(8900.00) DOLLARS, leaving & balance now

| que by the Respondent to the Complalnant of NI

| SEVEN AND 39/100 ($927.39) DOLLARS:

IiT IS, iﬁERQHOuH RIDERED, ADJUDEED AND DECREED
by the Court thal the Complainant is entitled bto relief.




IT IS FURTHER ORDERED, ADSUDGED AND DECREED by the
| Court that the Complainant have and recover of the Respondent The

;said sum of WINE HUNDRED TWENTY SEVEN AND 39/100 ($927.39)

IT I8 FURTEER O EQRED, ADIUDCGED AND DECREED by the
| Court that a2 lien be, and the same is hereby declared and estab-

lished in favor of the Complainant for the work and labor done,

and the materiails furnished by the Complainant under the Two
| agreements azbove mentioned, upon the bulldings or imprevements

 of which the Respondent is the owner, the same being situated

€]

fuuon the following deseribed lands, situated in Baldwin County,

-

Beginning abt the Southwest corner of Lot Fortly

(L0} of the Map of the Burkhari proweruv as per plat
thereof recorded in the office of the Jud of Pro-
bate of Baldwin County, Alebamsz, in Map bOD{ 1,

page 1Lp, run thence North along the West Wlne

~of said Lokt Forty (40} . L25 feat io. a- point;.

north 83 degrees East 101 feet to a pol c;

run thence south along the East line of said Lot
Forty (L0} to the Souuueasu corner of said Lot on

E the margin of Bay Ornocor; run thence in a
i o

. Westerly directicon along the Torth edge of Bag
Ornocor te the DOLHt of beginning, containing One

"S} aeore o 1 ’

smdoment, and for the sale of which let proper order ¢f sszie bs
1 » iy

issued, unless within thirty (30) days from the date hereofl the

s2ld amount herein decrsed be pald.

for which

Dated st Bay Minette, Baldwin County, Alabanmaz, this 23rd

gy of February, 1954.

—-w”mrvﬂ—rm::?m”m%r:‘%ﬁﬂrwmﬁ'*‘

Judge of the Z08th Judiclal Circuit

of Alabame

Ehenceiu.. -
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FEB 23954,




GULF GATE LODGE, INC.,

G. R. GIPSON,

- Complainant, IN THE CIRCUIT COURT OF
vs.

BALDWIN COUNTY, ALABAMA

IN BEQUITY NC. 2948
A Corporation,

Respondent.

| ANSWER
Now comes the respondent and for answer to the Bill of
Complaint and to each and every paragraph thereof, says that the

allegations thereof are untrue and demands strict procf of same.

DB Blta

) citor for respondent.

VY, v Tt
1
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G. R. GIPSON,
E Complainant,
VS,

' GULF GATE LODGE, INC.,

- A Corporation,

Respondent.,

IN THE CIRCUIT COURT OF
BALDWIN COUNTY, ALABAMA

IN EQUITY NO. 2948

CLED

17T

JGE 1. DUCK, ReSES




G. R. GIPSON,
IN TEE CIRCUIT COURT OF
Complainant,
BALDWIN COUNTY, ALABAM!
7S.
IN EQUITY. NO. 2948
GULF GATE LODGE, INC.,
A Corporstion,

LS L L R S N L S e S e

Respondent.

DEMURRER

Now comes the Respondent and demurs to tne Bill of Com- 7}
Dlalﬂt heretopore filed in the above stvled cause, znd 2s grounds

for such demurrer assmgns,3$eparately and severzlly, the following:

1. There is nno ecﬁity in the Bill of Complaint.

2. The allegations of the Bill of Complaint azre but con-
clusions of the plesder znd no-facts:are 2lleged to show Complain-
ant's right to the relief which they are seeking.

| 3. It does not apoear from the Bill of Complaint if the

2lleged agreement was written or orzl.

ed the

on
t

L. It does not allege that the Respondent recue
Compnlainant to perform any labor for him.

5. It does not z2llege that the Respondent reocuesied the
Complainant to furnish materisls for him.

6. It does not zllege that the Respondent reocuested the

Complainant to furnish lebor znd materials for hinm.

A=

ééTféitor for Responden




mmmﬁgQORDEQ
G. R. GIPSON, e

Complainant,
ISR

GULF GATE LODGE, INC.,
A -Corporation,

Respondent. -

IN THE CIRCUIT COURT OF

BALDWIN COUNTY, ALABAMA
IN EQUITY -~ NO. 29%8




G. R. GIPSON,

Complainant, IN THE CIRCUIT CCURT CF

Vs.

IN EQUITY

}

)

) BALDWIN COUNTY, ALABAMA
GULF GATE LODGE, INC.; )
)

Respondent,

AMENDED ANSWER

Now comes the respondent and amends the last answer filed
by it in this cause so that, as amended, the said answer will read
as follows:

1. Respondent admits the allegations of Paragraph First
of the Bill of Complaint.

2. Respondent denies each and all of the allegations of
Paragraph Second of the Bill of Complaint, except that it admits

as paid the sum of $900.00 to the complainant.

Ey

that it
3+ Respondent denies each and all of the allegations of
Paragraph Third of the Bill of Complaint.
4 Respondent denie§ eg;h ag@wg;; of_?he allegations of
Paragraph Fourth of the Bill of Complaint. |

5. Respondent denies each and gll of the allegations of
Paragraph Fifth of the Bill of Complaint.

6. Respondent denies each and all of the allegations of
Paragraph Sixth of the Bill of Complaint.

7. For further answer to the said Bill of Complaint, the
respondent says that it, through its duly authorized officer, C. R.
Baldwin, made and entered into an oral agreement with the complain-
ant whereby the complainant was to furnish all labor and material
and erect for it a bullding or caretaker'!s cottage, which was to be
erected in the same manner as the small_éottage formerly erected Tyl
the complainant for the respondent, and paint the sald cottage so
erected with three coats of paint. The said agreement also pro-
vided that the complainant was to furnish 211 labor and material
for the erection of the said building, including wire from the ser-
vice pole at or near respondent's hotel building down to the house
to be erected, and water pipe from the pump near the lodge or hotel

of the respondent To the cottage to be erected by the complainant.




The said agreement further provided that the electric line would
be of lead wire enclosed in conduit, and that the water pipe to be
so used would not be of black pipe. The Total price to be paid by
the respondent to the complainant for furnishing 211 of the said
material and doing all of the said work was $1531.92.

After the said original agreement was made between the
complainant and the respondent, it was further agreed that the
corplainant would finish the ceiling in The said building to be
erected by him for an additional charge of $59.60; that he would
ingulate the building with rockwool bats for an additional charge
of $L%4.203; that he wolld do certain plumbing work for an additional
charge of $10.00; do electrical work consisting of six outléts for
$35.00: furnish a sink stand for $12.60: and a light post for the
wharf for $19.87, making total additional charges of $181.27.

The respendent pald to the complainant to apply on the
total amount due the sum of $900.00.

After the sald sum of §$900.00 was paid by the respondent
to.tﬁéléomﬁiainant, and beforé'fﬂé'bélénce due by the respondent tq
the complainant was paid, the Gulf Shores Building Supply Company
of Gulf Shores, Alabama, a business in which & Mr. Peavy is in-
terested, communicated with respondent!s officer, C. R. Baldwin,
and insisted on payment of the sum of over $300.00 due to it by
the'complainant for materials furnished to the complainant and used
in the construction of the bullding being erected for the respond-
ent.

‘he United Appliance Company of Silverhill, Alabama, also
notified the respondent that the complainant was indebted to it for
materials furnished to the complainant and used in the construction
of the said building for the respondént.“ | .

Both the claim of “ulf Shores Building Supply Company and
the claim of United Appliance Company were made within a period of
six months after complainant completed the work which he was to do
for the respondent, during which time the said parties could have
commenced a proceeding against the respondent to subject any unpaid
balance due by the respondent to the complainant to the payment of

the said amounts due thenm.




Before the balance that was due by the respondent to the
complainant was paid, and during the period of six months immediate-
1y fellowing completion of bhe said work, W. L. Walker of Fairhopel
Alabama, made a claim against the respondent for certain eleciri-
cal work alleged to have been done by him, which waé included in
the contract between the complainant and the respondent. The said
We Lo Walker thereafter, and on, to-wit, the 25thvday of November,
1952, filed in the Circuit Court of Baldwin County, Alabama, a
suit against this respondent, which is Case No. 2929, which is now
pending in the said court, in which the said complainant, Walker,
claims that this respondent is due him the sum of $945.50 with
interest from July 24, 1952, and in which case the said complain-
ant, Walker, is attempting to fix a lien on the property of the
respondent for the sald work.

In the said suit the sald W. L. Walker is claiming that
this respondent is indebted to him for furnishing material and
labor in laying an electric line from the service pole near the
respondent s hotel building”tb'thé'bﬁilding to be erecﬁédnﬁj the
compiainant, Gipson, for the respondent, as described above, and
is also claiming compensatinn for all electrical work and materials
furnished in the said building which the complainant, Gipson, con-
tracted to erect for the respondent.

Respondent admits that it is indebted to the complainant,
Gipson, in the sum of $813.19, provided it is not required to pay
the above described claim of Gulf Shores Building Suppiy Company,
the above described claim of United Appliance Company, or pay to
W. L. Walker, the complainant in the above described suit, for any
work done and materials furnished by the said W. L. Walker which
is included in the contract between the complainant, Gipson, and
the respondent, and which work was to have been done and materials
furnished by the complainan®t, Gipson. In the event the respondent
is required to pay any of the said charges of the three said part-
ies, the amount which respondent is required to pay should be de-

ducted from any balance due by the complainant to the respondent.




Any balance that was due by the respondent to the com-
plainant for furnishing materials and doing work included in his
contract with the respondent would have been paid by the ré3pondent
prior to the commencement of this suit, if it had not been for the
said claims being made against respondent by the Gulf Shores Build-
ing Supply Company, the United Appliance Company, and ohe fact that

ciaims were being made by both the complalnant and the sald W. L.

Walker against the respondent for work which the complainant had

contracted to do and for materials which he had contracted to fur-
nish. Respondent further alleges that it did not contract with the
said W. L. Walker to do any part of the work or furnish any of the
material for the szid buWIdlng or caretzker®s cottage which the
complainant had so contracted to erect for the respondent.
Respondent denies each and 21l of the other allegations
of the said Bill of Complaint which have not been specifically
answered herein,

Havznw ;ully answered the said Blll of Comp7alnt respond-

ent p“ays that it be dlscharved'W1uh 1ts reasonable costs in this

behalf expended.

U B 7

SG?giitor for respondent.
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BALDWIN REGALIA COMPANY

MANUFACTURERS _
: 704 WASHINGTON AVENUE
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FEZES SAINT LOUIS : AND FELT

PENNANTS LETTERS AND EMBLEMS
fpril 1, 1952

or the cu*}'headirg of the sl:.n and basin. I "sm extremely 3
cetting the trees boxed at an immedlete date. I do not want to lose eany
more of these trees than is absclubely necessery. FPlease keep in mind,
however, that you sre not to box any of the trees which are already

dead., I believe I impressed you with this idee when I was in ycur homs,
but I want to put it in writing so there will be neo guestioms., I want

to keep all of this cost down just as low as I nossibly can., The approx-
imate price which you cucted me sounded very reascnable and I would not
want it to exceed this or:Lce too rmuch. In fect, in my ecpinion, if it is

at 21l possible z lower figure will be grestly appreciated.

I am enclosing herein the contract drewn uvp in dupliceste in ths same
manner we did when vou built the servants' guabters. Yol did not breek
davrn the lebor znd materisl in the caretaker's auarters; therefore, I
heve taken a flet figwre of §1,000,00 for the mat rwal and $531.92 for
the laber as the figwre for this buildirg. I den't imagine I am very
for wrong 8o far as this is concerned.

?‘

ile writing there are = few things which I wish to teke up with you.
iI’Sv, it was my understanding from Mrs, MeGinnis that you were goimg
to put two ladders for swimming gurposes at the ends of the nler, I
believe a ladder st both ends of the 4C' ellwould be. very usabley .
. placed right up against the end piling and recessed into the edge of
' the wrarf itself so thet it will have the zrotection of The projecting
piling. If the cypress wood does net solinter too readily and if it
is sdviseble for this purpecse, I believe these ladders should be made
from cyoress. 1f copper toxing will in any way help praserve cypress,
kindly use it; however, it hes bsen my wderstanding that cypress is
in no way affected by water of any kind but the coppertox may help
so far as barnscles, etc., are concerned. You Imeow best about this.

raf

Alse, I believe if wou could get another strip of fire hose as a bumper
for the south side of the pile at the southesst corner of the wharf,

Ir weould be of great sssistance. &s you will nobte, there is only one
piece of hese mm this perticular pile., Also if you were to get a piece
cf this hese for the west side of ths two pile at the end of the 40!
section of the pler, it also would be ¢of great assistance,

the electrical egquipment which you had

he bulkhead and cotteage, I did not mention

Vhen we were talking =abo:
Pigured inte your bid m

[
et ¢t



how meny light standards I would want on the wharf, I believe if we
have four lights —- onz at each end of the 40' ell, one at the ncrth
end of the main wharf, and cone in the ceﬂter of the main wharf, thet
will be sufficient light to keep sveryithing illuminsted. FPlease fiure.
this »ut in st the seme Time the other slectrical esauipment
2d in CGeorge Store's cottage. FPlease zet 2ll of this work
e earliest pessitle dete as I would like te heve it com—
n the next twe to three'weéks if.at all possible.

N
:
i
¥

'nXoufdi&ﬁ’t mention the fire.nose- bumpers.. or=whauever you'.ca 11 tbem-
Cof the oiling:around the: i I“'l pesim. :
Er o fhe eine as Vou did on the w _
te the figure you originally gave ma.

I just received s oill from Franklin Smert for digging out around the
trees. #What sort cf 2 job did he do and is $26. OO the right price
for the work? If it is, I will send him 2 check to take care of his
lehor,

ct

Here is snother item which I wish you would look into when you have
e chance. Jim Riedemsnn and I have finally reached an agreement and
he is te have nothing to deo with the main . house at the plsntetion,
It, therefore, is up to me to do the painting on the cutside and also

. the repairing of the roof, Will you figure on painbing the oubside

“of the building es it should be peinted end doing the necessary rcof
repairing as I believe Jim Riedemarn spoke about scmelime ago., I wANT
the paint to be of a geed guality oil and lead zaint of the same color
as is now on and I believe it should have three coats in order to _
preserve it properly., I also Zkke believe this shovld be brushed on'
and net sprayed on., Give me a firm 5id for deing this work snd T will
let you know if you ares to proceed with it after we complete the
buikneadlnﬁ a% *he turn basin. '

You“s very 'l:rLly, E
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Hon. J. B. Blackburn,
Bay Minette, Alabama. .
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© ALABAMA. IN ZQUITY.




STIPULATTION:

It is stipulated and agreed by and between the
parties to this cause, acting through their respective Solicitors,
as follows: |

1. The testimony for the Complainant and the testi-
mony for the Respondent shall be taken before Louise Dusenbury,
acting as Commissioner.

2. The issuance of a Commission to her is waived.

3. The testimony shall be taken down and transcribed
and certified by the said acting commissiomr, and the signing of
the respective witnesses is waived.

L. That said Commissioner shall furnish a copy of
said testimeny to the Sclicitors representing the Complainant;..
and a copy to the Solicitor representing the Respondent, and the
original is to be filed with the Register of the Court. That the
cost of the same shall be taxed as a part of the cost in the case.

This the 23rd day .of June, 1953.
3 Py

gﬁsip&ﬁh éiiﬁbﬁﬁ:fm

Solicitors for Complainant

/ Solicitor for respondent.




MR. G. R. GIPSON, THE COMPLATNANT, BEING FIRST DULY SWORN,
TESTIFIED AS FOLLOWS:

Direct Examination by Mr. Stone.

Qe Is this Mr. G. R. Gipson?

A, Yes, sir.

Q. Mr. Gispon are you the Complainant in this case - case of.
G. R. Gipson vs. Culf Gate Lodge, Inc., & Corporation?

A, Yes, sir. |

Q. Are you over the age of 21 years, and a resident citizen of
Baldwin County, Alabama?

A, Yes, sir.

Qe TVhere do you live?

A. Fairhope, Alabama.

Q. are you now engaged in the centracting business?

A. Yes, sir. |

Q. Were you engaged in the contracting business in May or April
of 19527 |

A, Yes, sir.

Q. How long have you been engaged in the contracting business?

A. For the last 10 years.

G. Where has your work been done?

A. largely in Baldwin and Mobile Counties.

Q. Now Mr. Gipson, did you enter into an agreement or contract .
with Mr. J. R. Baldwin, Jr. to do certain construction work

at Orange Beach, Baldwin County, Alabama?

fonma 1)



Q.
A.

A.
Qe

Q.
A,

Yes, sir.
What did thisnconsist o £7?
This in particular was a bﬁlk—head around a turn basin and
a walk-way to the west and south west sides, and a
caretaker's quarters erected on 14 foot piling, seven feet
from the ground.
Did Mr. Baldwin request that you de this work?
Yes, sir. |

t the Gulf Gate Lofige?
Yes, sir.
Have you completed this contract, Mr. Gipson?
Yes, sir. |
Have you finished all of the constructipn work that younwere
requested to do by Mr. Baldwin? :
Yes, sir.
Have you been paid for the work which you did at his request?
No, sir.¢
Have you been paid for some of that work?
Yes, sir.
Now Mr. Gipson, what was the contract price upon which you
and Mr. Gispon agreed for the care~tzker's cottage?
Building alone was $1531. and some odd cénts; T doﬁ't recall
the exact figure. | B
$1531.927

I would say yes.

(page 2)



Q. Now was this caretaker's cottage, Mr. Gipson, constructed
in accordance with the.agreement between you and Mr. Baldwin?

A, Yes, sir.

Q. I show you here, Mr. Gipson, the bill of complaint in this
cause, and the exhibit attached to it and marked Exhibit A.
I will ask you if that is a true and correct statement of the
agreed constructicn price of this caretaker's cottage at
Gulf Gate Lodge? |

A, Yes, sir.

Q. Did you do additional work on the caretaker's cottage, or

on the fixtures after the completion? |

A. Yes, sir. |

Q. Was this done at the request of Mr. C. R. Baldwin, Jr.?

A, Yes, sir. -

Q. What did this consist of?

A. Taiking up the black B/Aﬁ pipe and replacing it with
piéstic pipe and the removal of shams on top of the piling:
so that the building would rest on the piling. |

Q. Whate type building did Mr. Baldwin ask you to construct

for him when you first agreed with him?

A, A building to be of the same appearanée as the hotel ~ same
type siding ~ the only difference, this building would be up
seven feet, resting on 14 foot piling, seven feet from the
ground and it was not to be ceiled inside and this room -

10 x 10 room partitioned off and ==ma ceiled on one side

only: one side of the framing.

e



Q.

\/Qc

A,

' ;'.\.,;‘-FJV/.Q‘

A,

Q.
A,

Q.

Q.

A1l right, did you put some sheet rock in this building?

Yes, sir, over-head ceiling.

Was that work done at the request of Mr. Baldwin?

Yes, sir.

Was that work included in your original contract price of
$1531.927

No, sir.

Is the sum of $59.60 the contract price for this additiomal
work for finishing ceiling with sheet rock?

Yes, sir. |

Agreed contract price for that?

Yes, sir. |

Did vou insulate this building?

Yes, sir.

Was the insulation of this building included in the original

contract price?

No, sir.

Did Mr. Baldwin request that you insulate this building?
Yes, sir.

What was the agreed price for this additional insulation?

T made him a quotation of 73¢ per square foot, which totaled
$4.4,.20. i

Did you do some additional plumbing work?

Yes, sir. |

What?

Qutlet for sink and faucets.

Was that figured in your original contract price?

No. (page &)



Q. Did Mr. Baldwin request that this be done?
A. Yes, sir. -
¢Md. Was the amount of $10.00 the agreed price for this additional
work?
A. Yes, sir.
Q. Did you place a sink stand in this building?
a. Jles, sir. |
Q. Was the sink stand in the original agreed price or was it.
included in your original price of $1531.927
A. No, sir. |
Q. Did you =~ Did Mr. Baldwin request that you pit that in there?
A. Yes, sir. |
¥ Q. Was the agreed price for that $12.607?
m les, sir.
Q. Did you place three light posts on the wharf there for M r.
Baldwin? | -
- Yes, sif. |
Q. Was this work included in the original price of $1531.927
A, No, sir.
Q. Did Mr. Baldwin request that you put the light posts on the
pier there? S
A. Yes, sir.
Q. Was the sum of $19.87 the agreed price for the placing of this
additional work on the wharf? | |
A, Yes, sir. |
Q. Did you paint the caretaker's cottage?

. Yes, sir.
ir'nag@ )



How much paint did you put on there?

Three coats of white lead, trimmed in green - also three. 
coats.

Was the painting included in the original figure?

No, sir. |

Did Mr. Baldwin request that this be painted?

He said "By all means it should be".

Was the sum of $89.40 the agreed price for this

There was some controversy on that; he never agreed or denied
that. |
He never agreed to pay the $89.407
He did in one of his letters.
You and him never talked particularly labor and material
in painting the cottage? | |
No, sir. |
Is $89.40 the cost of labor and material used in painting
the caretaker's cottage?.
Yes, sir. |
Has there been an percent added to that for your profit or own
use? S
Ne, sir.
Does the labor include your labor?
I hired the labor. |
You hired all of the labor?

I 3id some corking; I didnt't count that.

(page 6)



Q.

Q.

$89.40, is the labor and material that ﬁent in the
painting of this caretaker's cottage?

Yes, sir.

Did you replace some pipe that you had put in?
Yeé, sir. |

Where was this pipe?

It extended from the pump house, which would be on the south~

east corner of the hotel property and scuth of that pump
house ~ 355 feet = to the caretakef’s quarters. |

In your original 6ontract with Mr. Baldwin wherein the
sum of $1531.92 was agreed upon, did that price include
pipe from the pump house to the cottage?

Yes, sir.

Was there anything said about the type of pipe that would:
be used? .
Yes, sir.

What was said?

He asked about galvanized and I told it that it wasn'™

available and that black iron pipe was available and&he
agreed. Boats were to be washed down with this water and
there was nothing wrong with using black iron.

Did you and Mr. Baldwin discuss the advisability of using.
black iron pipe? -

Yes, sir.

Did Mr. Baldwin specify black iron pipe?

No, he didn't specify any particular kind.

Did he say tc use 1t or not?

{nace 7)
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Ao
Qe

Q.

Q.

He said use it; it was laying on the ground and he said, "use
it. ™

Did Mr. Baldwin later object to the black iron pipe?

Yes, sir. |

When did this objection take place?

After the tenant moved in the carefaker’s quarters.

Did Mr. Baldwin discuss this objection with you?
After he moved in, yes, sir.

What did Mr. Baldwin say?

That I would have to take it up and replace it with plastic
or gélvanized pipe and there was no galvaazed available.
Did you agree to take up the black iron pipe and replace it?
Under one condition: That he would pay the difference. |

Did he agree to pay the difference in the

p rice?and labor involived?

¥skmx No, he agreed to pay me the balance —-

He requested you to take up the black iron pipe and repla@e
it with plastic pipe? |
Yes, sir. |

Did you do that?

Yes, sir.

What was the difference in the cost of placing that particular
pipe and the amount which you were allowed on the black
iron pipe which was returned? $59.80.

I show you a statement there ?aepared on the statement or
stationery of United Appliance Company of Robertsdale,
Alabama, who prepared that, Mr. Gipson?

The bookkeeper of the{United Appliance Co.
naee



Q.

Q.

Did you purchase the black;iron pipe from the United
Appliance Company?
Yes, sir.
Did you return the black iron pipe to them?
Yes, sir.
Did you purchase the plastic pipe from the United Ap;
pliance Company?
Yes, sir.
Is this the statement which they gave you showing the dif-
ference between the two items = in price?
Yes, sir.
STONE: We would like to introduce in evidence this state}
ment and have it marked Complainant?®s Exhibit 1,
and made a part of the testimony of‘the Complainant.
Now Mr. Gipson, I will ask you to examine that exhibit A.
which is attached to your bill of complainti® Before you is
there a sum of $35.00 for electrical work shown on that state—
ment?
Yes, sir.
Should that amcunt have been included in your statement in
view of the facts which yvou have learned from Mr. Walker?
No, sir. | |
Does Mr. Baldwin, or the Gulf Gjte Lodge, owe you that sum of
$35.007 |
Well hérdly half has been paid - I could say yes or no.
Tt should not be included in that statement?
T would say that they do not owe it, and they have not

=S

(page 9)



- Q-
A
Q.

paid it.

Still examining that exhibit A. How much have you received
from Gulf Gjte Lodge or C. R. Baldwin, Jr. on the statement
which you have rendered?

I would say $%00.00. |
Does that leave a balance then of $1,066.36, less
#35.00, about which youj have just testified?

Yes, sir. |

Then, -what, Mr. Gipson, would you say was the balance due
from Gulfl G;te Lodge for the work that you did down there at
the Gulf G;te Lodge at Orange Beach?

$1066.36, less $35.00. |

That would be $1,031.36, would it not?

Yes, sir. |

Now Mr. Gipson, did you purchase the materials that went
into the construction that you have just testified to?

Yes, sir.

Did you employ the necessary labor to complete this contract? '
Yes, sir. |
All of this additional work that you have testified to was
it at the reguest of Mr. C. R. Baldwin? |
Yes, sir.

Did he agree agbee to pay for this extra work?

All except the exchange on the pipe. |

Were yvou the original contractor on this job?

Yes, sir.

(page 10)



Q. Mr. Gipson, I show you here a statement of lien under date
of the 15th day of January, 1953. Is that your name signed
to that lien? .

A. Yes, sir.

MR. STONE: We would like to introduce at this time the state
of lien signed by G. R. Gipson, as Claimant, which
was filed for record January 16th. 1953, in the

office of the Judge of Probate of Baldwin County,
Alabama, and recorded in Book 4 of Exemptions and
liens, at page 49-50, and ask that it be identified

as Complainant's Exhibit Z2e.

Q. Now Mr. Gipson, when was the last day that you worked on this
caretaker's cottage under the terms of the contract, and the
additional requests made by Mr. Baldwin? |

A, August 16, 1952.

Q. Was that statement of lien that I have just shown you filed
for record less than six months from that date?

A, Yes, sir. |

ON CROSS EXAMINATION OF THE COMPLAINANT, BY MR. BLACKBURN, HE

TEZSTIFIED: | | ~

Q. Mr. Gipson, you say your contract price on that caretaker’s
cottage in the beginning was $1531.92? | |

A. TYes, sir. |

Q. What did that include?

A. The construction of ﬁhe building.

Q. Nothing else?

A. No, sire.




Q.

Q.
Ao
Q.

Q.
A.

L]

A.

Q.
A.

Did it include the running of a water line f{rom the pump
house as you described it, down to the building? o
Yes, sir.

Then why did you state that it just included the conQ
struction of the building and nothing else?

I overliooked that one point. |

A1l right, this water line that you ran down from the pump
house with the black pipe = where did  you take that to?
To the caretaker's - in the caretaker?'s quarters.

Up in it? |

No, sir,‘stopped at the cottage, under the middle.

This extra plumbing - did you take it up in the housé?
Yes, sir.

You didn't wash down any boats in the caretaker®s quarters?
No, sir.' | o | o
Did you take it to the wharf?

I gave an outlet.

How far is that from the slip?

80 foot walk, excepting the building from the bulk head. 
How long have you been in the contracting business?
Contracting about 10 years. |

Did it take you 10 years to learn that you can’t put black
iron pipe in that locality and under ground? N

Of — if it is agreeable you can. |

You say you washed boats-— put it there to wash boats?
Yes, sir. |

You alsc ran it in the house?



Q.

Q.

Q.
A,
Q.
A.

Qe

. not '
You also say that this $1531.92 did/include painting?

No, sir.
Isn' it a fact that your agreement with Mr. Baldwin

and.his corporation provided for the construction of this
caretaker?'s house equal to that you had done on his hotel or
lodge? " |

Yes, sir.

Did you paint that?

No, sir, it was already painted.

Did - you didn't do any painting?

I put one coat on it at his requést.

Now did this contract price of $1531.92 include the running
of a light line from the lodge, either at the pump house or
that service pole, down to the cottage? |

No, sir. |

Now Mr. Gipson, you = I asked you when you testified in the
Walker case earlier today if you wrote Mr. Baldwzn a 1euter
dated April 6, 1952, and you stated that you did.

I believe I stated that I didn't recall the date.

Did you send him a letter, evén though you dontt recall

the date, in which the first and second paragra@hs read like
this: "enclosed you will find the original copy of your
contract for your reconsideration. The paragraph and phrases
pertaining to the bulk head are not too bad. I am sure yon
remember that the water line and power line was figured to
the building only, and the reason I did not make any estamate

on outlets is that I did not know what you wanted; therefore,

was at a complete loss as to what to shoot at.™

!.\.-.,..,\ 11\
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Did you put that in that letter?

Something to that effect.

If that light line wasn®t included in the contract, why did
vou put it in the letter?

For the simple reason we ﬁere trying to arrive at a figure.
If it wasn't in the contract between you and Mr. Baldwin for
$1531.92, why did you put that in the letter?

That is what I was trying to do. |
It looks like you are going a long ways around .
T didn't know how much load it would require and what size
wire and therefore, I could not make a price and I never did
make him & price.
You didn't say anything about the load in the letter?
No, sir.- |
Price?
No, sir.
Nor the size of the wire?
No, sir.
Did you - Why did you put that in the letter?
T wanted to know the amount of load. | |
You didn't ask him one guestion about load?
No, sir.
Not one question about the sixe of the line?

We had talked about that.

(page 14}
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O
&

Fim,
o
L}

that he remove it?

I refused to pay him until he did remove it and replace it
with the proper pipe so a person could drink the water from
it.

Did he then replace it with this plastic pipe?

de did.

Was there any agreement on your part whatever to pay him
anything extra for putting in the plastic pipe?

Not only that, but I refused to pap.

You didn't agree to pay a price differential of $59.007

Yo, sir.

Nor labor of $103.007

I did not.

In reference to the paint, I will ask you was it your under-
standing that he was to paint the house in the same way as
the servant?'s quarters?

That was our agreement; this was to be an exact duplication of

the small coitage that he had just completed, and that had

B

paint on it to the extent of three coats.

When did you first find out that he had not painted this
cobtage?

I believe that he wrote to me relative to an over-charge of
some amount of money =~ Like I have always done, when I do
business with any one I don't want them to lose meney on the

deal and I got sympathetic and told him if everything was all

right I would take care of that amount.

(page 28)



Q.

Q.

Qs
A.
Q.
A,
Q.

A

Q.

I am talking about the letter?

No, sir,

How much did it cost or/ﬁ??g it cost to run that electric
line from the service pole down to the house in the way
yvou describe it?
No, sir.
How much would it cost?
Well a size 2-12" wire at 15¢ a foot.

Was it L85 feet?

No. 355 feet.

Water or light?

t wouldn't make any difference; they go parallel.

355 feet by how much per foot?

15¢. T don?®t know that that is the price. The reason I didn't
make a pricé was that I didn't know what load it would take and
the size wire it would take..
According to my figures, in multiplying 355 by 15 you get
$53.23.

How about your conduit?

It was never discussed until Mr. Baldwin and Mr. Walker dis-
cussed it.

Isn't the light line from the service pole a lead wire inside

2 galvanized conduit?

4

T is now.
How much does that cost per foot?
I don't know; Mr. Walker figured that.

You don'®t know what that cost?
{nace 15)
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Q.
A,
Q-

Q.

I didn’t have anything to do with that.

How muﬁh labor would it cost to run that down there?

I'm not that well acquainted with labor.

Héve you measured that distance?

When I said 355 feet I went by the amount of water pipe I
used.

Black pipe?

And plastic pipe.

Tou say you bmought that water pipe from the United
Appliance Company?

Yes, sir.

Isn® it a fact that Mr. Winstrom told you that galvanized
pipe was available?

No. He said that it was not.

Isn®t this the true situation: When Mr. Stone moved into
the house and found that black iron pipe was what you had

used in the beginning on the water line, didn't he come to

you and have a conversation with you and make complaint about

it?

Mt. Stone didn't.

Did you hear from Mr. Baldwin?

When I contracted him about my paye.

He demanded that you take it out - not only requested that
you take it out, but demanded it?

A 1little worse than that.

When you filed this suit against Mr. Baldwin, you owed a bill

te the Gulf Shores Building & Supply Company for materials that

(page 16



A,

had been furnished you?
Yes, sir.
Is that bill still outstanding?

Yes, sir.
Do you know whether or not Mr. Peavy was after Mr. Baldwin
for pay for that bill?

I received a letter from Mr. Baldwin stating that they
had received a telephone call and a letter.

Pid you owe that when this suit was filed and do you

still owe United Appliance Company for plumbing on that
building?

Yes, sir.

T the time the suit was filed they could have still filed
a lien on the building?
Yes, sir.

The six months is out now?

Yes, sir.

Tou claim thai téis paint is due you over and above the amount
of $1531.92. iiggz is the amount of your contract to build
this house?
Yes, sir.

You also claim that $59.82 for the price differential in the
pipe?
Yes, sir, and $103.00 labor for putting it in.

If you had put the right pipe in at first the charge of
$59.82 and $103. would not have been necessary?

Yes, patt of it would.

¥hat part?



Metal pipe is only required to be put 12 inches from the
sarface, and plastic is 23 and 2L inches deep and that deep
in the sand will cave in as fast as vou dig it.

Tou are positive it was 24 inches deep?

When it was covered up. |

It wouldn®t rise to the top?

No, but the wind carries the sand off; you can bury a board
in the sand and in 12 months time it will be showing.

I hand you a copy of a letter from Mr. Baldwin to you

dated October 28th. 1952. Please look at that letter -
copy of that letter?

Yes, sir, I remember that.

You got the $400.00 check with i:?

Yes, sir.

You kept the check?

Yes, sir.

He cutlined there that he owed you a balance of $813.°?
Yes, sir.

That would have been the correct balance if this wire from
the pole down to the house had been included in it, wouldn?t

it?

I don® know anything about that; I had no agreement aboubt the

wire from the pele to the house.

This letter also had this in it: ¥I wish vou would alsec
let me know how much of this indebtedness was for work
supplied by Walker on this job. The amount that you owe

him on this job must be paid by you as well as the
(page 18



#35.00 for the installations within the building. If you
do not wish to handle it in this manner, please let me know
£ once as Mr. Walker is making claims for work at Gulf
Gate Lodge, which are considerably confused so far as my
records are concerned. I do not know if There are over-
lapping charges on your work, the additional work on the
building, etc.™ That was October 28th of last year that
he asked you for that information, didn't he?

I am very sure I answered the letter.

Do you have a copy of yocur answer?

No, sir.

You do have in this statement here that is set out by

Mr. Baldwin in the letter the item of $35.00 for additional
electrical werk?

Yes, sir.

That you have just elimina ted?

Yes, sir.

If you also take out the price of this light line--

No price on it.

That was in vour contract with Mr. Baldwin?

That I was to furnish the line? No.

Then again, why did you put it in this letter of April?

I tried to explain that . To get the answer as to how
much load would be there.

Why didn®t you say something about loax in the letter.

With reference to letters. Tou also wrote Mr. Baldwin

fomen 10)
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another letter on July 9th., 1952, which contained the
following: "I still have not got all of my oustanding
bills. The largest one besides Gulf Shores Building &
Supply Company is plumbing and wiring. TYou saw Walker put
$79.00 on to my bill for conduit. The size of wire was
inereased from 12 to 10-—==% If you had no contract with
Walker, why did you, in that letter, state: "You saw Walker
out $79.00 on my bill®

Will you let me back up?

If you had no contract with Walker, why did you make that
statement about Walker putting $79.00 on that bill?

Mr. Baldwin wanted me to furnish the wire from thé line

to the cottage, and I suggested 2-12 lead cable in the line;
Walker said the underwriter'!s wouldn't accept that

and he showed me how much it would cdst and he asked Mr.
Baldwin who was to foot that bill and Mr. Baldwin said:

27 am®.

You are talking about your letter - you are talking about
Walker taking or tacking $79.00 to your bill. You

just said you didn't have a contract with Walker?

That is right.

That wasn't in vour contract with Baldwin, even though you
mentioned.it in your previous letter that 1 questioneed
you about?

No, sire.

Se if that wasn't in your contract, and Mr. Baldwin is re-

quired to pay Mr. Walker for the jnstailation of that,
) i (page 20)
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isn' he entitled to further reduction on that?

When I made him no allowance.

If it was ikncluded in it, is it right for him to pay you
and alse pay Mr. Walker for the same work?

No, sir.

Haven't you and Mr. Walker sorter gotten together

and téamed up against Mr. Baldwin?

No, sir, I have nothing to do with the electrical end.
Mr. Baldwin assumed that.

Even though you do not have anything to do with it, you said
in your letter that Mr. Walker had added $79.00 to your bill?
That was in the space that I was to furnish the wire to.
When Mr. Baldwin got there vou alreacdy had Mr. Walker there?
No, sir, he talked to Mr. Baldwin.

Did you hear him talk to him?

That is their testimony.

Did Mr. Baldwin go into detail with you as to what wassa
said?

Nothiﬁg no more than what - than that VWalker called.
Didn't you testify when you were last on this stand here that
you ﬁe"ard the contract made between Mr. Walker and NMr.
Baldwin at the Caretaker's house in your presence?

Yes, sir.

Then the agreement wasn't made by 'phone?

I don?t know about the telephone cénversétion; what they
talked among themselves. Walker asked who was responsible
for the bill and he said he was.

I am talking about the agreement that you saifl was made in
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your presence between Mr. Baldwin and Mr. Walker, and
was mot made over the ‘*phone?
A. I don't know; they agred who was to pay for the electrical
wiring: Mr. Baldwin told him that he would pay for it.
MR. BLACKBURN: Ve offer in evidence copy of letter from Mr.
Baldwin to Mr. Gipson-—-

MR. STCNE: I will introduce the original. We offer in
evidence letter under date of October 28th
1982 to Mr."'G. R. Gipson signed by Mr. C. R.
Baldwin, and ask that it be identified as Com=-
plainant®s Exhibit 3.

ON RE DIRECT EXAMINATION OF COMPLAINANT BY MR. STONE, HE

TESTIFIED

Mr. Gipson, this extra plumbing that you have setmout in your

bill of complaint in the amount of $10.00, I believe you testified

on cross examination was taking this pipe up from the position
under the house into the house, is that right?

A, That is right.

Qe Now I will ask you, Mr. Gipson, if you received this letter
under date of September 5, 1952, addressed to G. R. Gipson,

Fairhope, Alabama, and signed by Mr. C. R. Baldwin, Jr.?

A, Yes, sir.

Q. I will ask you, Mr. Gipson, if it does not state in that
letter as fellows: ™ The original figure of $1531.92 for
material and labor on the cottage is absolutely correct.

I agreed to $59.60 for the ceiling, $44.20, for the insulation,

(page 22}



(incidentally, George Stone informs me that the
batts were only 1/2 thickness instead of full thickness as
they should have been), plumbing $10.00, electrical work
$35.00, sink stand $12.60, lights posts for wharf $19.87.
If these figures meet with your approval, I will have your
meney, etc.—--" Does that letter state that?
Yes, sir. |
STONE: TWe offer this letter dated September 5, 1952,
in evidence and ask that it be identified as
Complainant?'s Exhibit L.
T show you a letter, Mr. Gipson, dated April 12, 1952,
sddressed to Mr. G. R. Gipson, Fairhope, Alabama, and
signed, C. R. Baldwin, Jr. Did you receive that letter?
Yes, sir.
T will ask you, Mr. Gipson, it if does not state in this
letter as follows: 9"So far as painting of the carekaker's
quarters, I can not understand why you didntt figure on
painting it, as it was my understanding that you were TO
put the same type building as you put up for the servant’®s
quarters. However, if you did not figure the painting job, I
don't want you to lose any money, SO we will figure how much
paint will be needed to put on three coats of paint the same
as is put on the servant®s quarters”. Does that letter state
that?
Yes,.sir.
Now is the paint on this building the same as the servant’®s

quarters?

Veae oW



Q.

MR.

MR.

Is the figure of $89.4L0 as set out in E:hibit A, attached

to your bill for labor and materials, correct?

Yes, sir.

Is tlet figure the exact amount of labor and material that

went ibteo the painting of this cottage?

Yes, sir.

STONE: We would like leave to introduce before we rest, a
certified copy of the deed to Gulf Gate Lodge, Inc.,
and the plat which is in the other suit. We had
intended to try this case tomorrow——-—

BLACKBURN: Go ahead and introduce them and supply them

later.

STONE: We would like to introduce in the record, certified
copy of quitclaim deed from C. R. Baldwin, Jr. and
Maurine Baldwin, his wife, dated November 3, 1951, to
Gulf Gate Lodge, Ipc. recorded - filed for record on
May 8, 1952, and recorded in the office of the
Judge of Probate of Baldwin County, Alabama, in
Deed Book 180 N. S. at pages 360-61, and ask that
it be identified as Complainant‘'s exhibit 5.

We would also like to introduce at this time a2 cer-
tified copy of the map of the Berkhart property as
the same appears of record in the office of the Judge
of Probate of Baldwin County, Alabama, in Map Book 1,
at page 145, and ask that the same be identified

as Complainant&ssexhibit 6.

(page 24)



Mr. Gipson, I show you here a map of the Berkhart property -
photostatic copy of the same, showing among other things,
Lots 33, 40 and 41 of the Berkhart property. Is the
caretaker’s quarters and the pier located on Lot 40O of the
Berkhart ?roperty?

Yes, sir.

Now Mr. Gipson, that caretaker's cottage about which you
have been testifying was constructed by you at the
requestmof Mr. C. R. Baldwin, Jr., was it not?

Yes, sir.

Have you completed your work on this caretaker's cottage?

Yes, sir.

>
vhat did, Mr. Gipson, did you do the last item of work on that
property?

August 16, 1952,

IHE COMPLAINANT RESTS.
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MR. C. R. BAldwin, THE RESPONDENT, BEING FIRST DULY SWORN,
TESTIFIED:

DIRECT EXAMINATION BY MR. BLAckburn.

L=

Q. Are you Mr. C. R. Baldwin?

4, 7Yes, sir.

Q. Mr. Baldwin, what is your connection with the Gulf Gate Lodge?

A. President of the Company and majority stockholder. |

. You have heard Mr. Gipson's testimony. Did you receive from

him this letter of July 9, 1952, that you heard me question
him about?

A. Yes, sir.

Q. Do you have the original of that letter in your possession?

&, Yes, sir.

Q. Vhich we have asked you to supply in the Walker case?

. Yes, sir.

Q. Will vou supply a duplicate copp of that letter, and that

exact copy we offer in evidence as Respondent's Exhibit 1.

Q. Mr. Baldwin, did you also receive from Mr. Gipson a letter
dated April 6, 1952, which has in the second paragraph:
"The paragraph and phrases relating to the bulkhead are not
too bad, but the caretaker's quarters are too far overboard
to salvage. I am sure you remember I told you the water
line and power line was figured to the building only and
the reason I did not make any estimate on outlets for either
is that I d4id not know what you wanted--"~
Did yvou receive that letter?
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A, Yes, sir

Q. Do you have the original of that letter?

A, Yes, sir. |

Q. That is the one that is to be introduced in the Walker case?

A. Yes, sir.

Q. Will you furnish the original - an exact copy of that letter?

A, Yes, sir.

MR. BLACKBURN: We will offer that letter in evidence as Respondent’s

exhibit 2.

Q. The contract that you had with Mr. Gipson whereby he was to
erect this building for you for the sum of $1531.92, I will

7 ask you whether or not that included the wire from the service
pole down to the house?

A. Yes, sir.

Q. I will ask you whether or not it incliuded the water pive
Parx

U. Was there any agreement with you and Mr. Gipson about that
being black iron pipe?

. Never.

Y. TVhen and how did you find out that black iron pipe had been
used?

A. Vhen I came there and found out that he had put it in and
Ceorge Stone complained about it.

W. It had been placed in the building where Mr. Stone lived?

A, Yes, sir.

0. And did you reguest Mr. Gipson to remove it, or did you demand
{raca 27)



Q.

that he remove it?

T refused to pay him until he did remove it and replace it
with the proper pipe so a person could drink the water from
it.

Did he then replace it vith this plastic pipe?

de did.

Was there any agreement on your part whatever to pay him
anything extra for putting in the plastic pipe?

Not only that, but I refused to pap.

You didn't agree to pay a price differential of $59.007
No, sir.

Nor labor of $103.007

I did not.

In reference to the paint, I will ask you was it your under-
standing that he was to paint the house in the same way as
the servant's quarters?

That was our agreement; this was to be an exact duplication of
the small cottage that he had just completed, and that had
paint on it to the extent of three coats.

Yhen did vou first find out that he had not painted this
cottage?

I believe that he wrote to me relative to an over-charge of
some amount of money — Like I have always done, when I do
business with any one I don't want them to lose money on the
deal and I got sympathetic and told him if everything was all

right I would take care of that amount.
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That was by way of compromise of this dispute?

Yes, sir.

I hand you copy of your letter of October 28th to Mr. Gipson.
Please examine those items at the top?

Yes.

Now the original figure was $1531.92°?

Yes, sir.

Additiconal ceiling also agreed on at $59.607

Yes, sir.

Insulation at $4L.207

Yes, sir.

The insulation wasn't up to standard?

My understanding was full batts; jthe idea actually was,

it was to be a duplication of what was in the hotel and
later on Mr. Gipson informed me that the insulation was halfl
batts.

No dispute there?

No, sir.

Additional plumbing item?

Ne dispute there.

ok

N

em of $35.00 = if Walker claims that, you do not

Fds

Electrical
owe that?
No, sir.
Sink stand agreed upon?

Yes.

Light post for the wharf, $19.007

Agreed on.
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The total would be $1713.197

Yes, sir.

Having paid 2 total of $#900.00 would leave a balance of
$813.187 f there wasn't this duplication or over-lapping

of claims?

Except the $35.00.

If Walker is not claiming $35.00, you owe it to Gipson, but if
vou owe it to Walker, you do not owe it to Gipson?

That is right.

Now at the time you were exchanging these letters with

Mr. Gipson in the latter part of '52 and the early part of '53,
had any of his creditors been affer you in connection with
money that Mr. Gipson owed to them?

YTes.

Who were some of those?

Mr. Walker and the Gulf Shores Building Material Company.

Mr. Peavey's outfit?

Yes, sir, énd then certain conversation with Mr. Wingstrom.
Who is he connected with?

United Appliance Company.

You asked Mr. Gipson in this letter of Cctober 2 8§, 1952 for

a full explanation of these over-lapping charges, and what was
due Walker, etc. Did he ever furnish you that information?

He did not.

T believe vou stated here that in the case of Mr. Walker
carlier today that Mr. Walker, through this testimony today,

! i nas gi 1 nd has not
has not broken it downj; he has given & iump sum and
{page 30)



Q.

broken down anything?

That is right.

I believe you stated, in connection with other parties
yesterday afternoon, that you measured the distance from the
service pole to the house that Mr. Gipson built for you?

Yes, sir.

Yhat is that distance?

L85 feet.

Let me give you & piece of paper and a pencil. DNow in Mr.
Walker's suit against vou, he is attempting to charge you with
1,000 feet of 3/L" galvanized conduit at $16.00 a hundred;
what would L85 feet of that be at $16.00 per 1002

$77.60.

Now in Mr. Walker's suit against you he also claims compensatio
for 10-2 lsad wire. DNow he has a price of 720 feet at $117.30
in one place and at another place he has 320 feet of 10-2

Lead wire at $59.90. Have you determined the price of that
wire?

Let's see - there was 700 and how much?

What would 485 feet of this 10-2 Lead covered wire be worth at
the price you ascertained per hundred?

$19.10 per 100 -~ I believe that is $92.6L.

T believe you heard Mr. Walker testify that his labor charge wa
$3.00 an hour, didn't he?

Yes, sir.

He said his hedper got $1.75 per hour. Now estimating that it
would take two days to put in this §85 feet of Lead Covered
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wire, what would that amount to?
A.  §48.00.
Q. TYou have not taken into consideration anytning for

switch boxes or any work inside of the cottage and the

two flood lights that were installed - You have bought

and sold electrical equipment?

A. Tes, sir.
Q. VWhat, in your opinion, was the reasonable value of work and

labor done inside of the cottage?

b=

. I couldn® say that; I wouldn't know, Mr. Blackburn.

&

If, under your interpretation

Q

£ the contract, Mr. Gpson

was to furnish this line from the pole down to the cottage?
A, Yes, sir.

-

G. And under that interpretation you owe Mr. Gipson for that

work?

Q. On the other hand, if he, as he says in hiss testimony,
that it wasn® in his contract, then you don't owe him for

A. That is right.

ON CROSS EXAMINATION OF THE RESPONDENT BY MR. STONLE

€. Mr. Baldwin, you are President of the Gulf GAte Lodge?

A, TYes, sir

“. This is an Alabama Corporation, is it not?

Q. 4And you were dealing with Mr. Gipson as President of the
&ulf Gate Lodge?

A, I was. >

|..h
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ind this Caretaker's cottage and pler is located on propert
g D

owned by the Culf Gate Lodge?

When vou were discussing with Mr. Gipson this laying of the
wire - — this wiring from the pole or pump hoBise to the
cate~taker's cotage, whichever it was, did you all have

the plan or idea to connect it in with the pump house and

lay a wire under the ground to the caretaker's cottage?

There was some discussion - I said that I wduld

prefer that Mr. Walker do the work - I left it up to Mr, Walkel
to recommend whatever he suggested.

Did you all discuss tieing on at the pump house?

No, we didn't discuss tieing on at any place.

You and Mr. Gipson did discuss this electrical service to the
cottage TR RBEUXENEX ZEE RERHIRR

From the standpoint that he was to bring electricity to the

cottage.

You told kkgm him that you wanted Mr. Walker to do the work?

jo N

i

-
jo N

You knew that Mr. Gipson was not an electrician?
That is correct.

You requested that he have Mr. Walker do the werk?
W hen did you first talk to Mr. Walker about this electrical

Yeg?

M. Walker., I believe. in his testimony, and I believe 1

FI



substantiad it, telephoned me in St. Louis and asked me
who was to pay for this work.
About when was that?

-
H
-

have no idsza.

e

pril - After April 67
I couldn?t say.
You don't know wvhether it was before or after April 6th?

——

L don't know, sir.

Was it after you sent Mr. Gipson the contract you typed up?
I wouldn?® say that, because I am not sure.

¥Was it after you received his letter of April 6th. and 7th?
I would not state what the date was.

You don't know whether it was before or after?

No, sir.

Do vou know when Mr. Walker first started work there?

believe the date Mr. Walker first started work there is the

]

same day Mr. Nelson and I were there and we discussed the
additional work.

When was that?

1

dent®t know: he evidentally has a date on the bills.
That is the day that Mr. Waiker started the work?
Yes, sir.

That is the date you discussed the wiring?
Additional wiring.

Vhat date, to the best of your knowledge and recollection was

-3
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I wouldn't say.

Would you say that 1t was in 19527



Yes.

Would you say that it was in the summer?

L would much rather not even give you the date, because
I have no idea.

In otherwords, you don't know wvhether it was summer

or Winter?

I don't belisve it was winter.

Would you say it was as late as May?

Well it was when Mr. Nelson came down there from
Califormnia, whatever date that was is when it wassy 1
believe you have some testimony there as todvhen he came
down.

Tou heard Mr. Nelson testify in the Walker case?

Yes. 1If you can get the date as to when Mr.

Nelson came down here you can get the exact date.

You don't remember of your own personal knowledge what the
date waé?

I do not.

You wouldn't say it was May, June or July?

I wouldn?’t say it was'®nt in February.

Then you would not say it was before or after you got the
letter from Mr. CGipson?

I would not say it was before or after.

You would net say it was before?

I would not testify it was after either.

Did Mr. Walker tell you at that time if you tied on to the

! e

A

pump



house with No. 12 wire in view of the fact that you had service
already in the pump house and working the pump off of that
that you wouldn'® be able to tell whether the lights were on,
even down there - on the pier - if you tied on at the
pump house?
T don't know that there was any discussion about the
pump ﬁouse.
Did he tell vou, in substance, that the manner in which
he had been told about the job was wrong? The
manner in which it was to be done was wrong, and you would
not get satisfactory service?
I don't remember that.
You kﬁew Mr. Gibson was not an electrician?
That is the reason I wanted Mr. Walker to do the work.
Knowing that you knew that he would not be able to give you an
estimate on the price of cable and pipe< and necessary
fixtures in order to install this?
I figured that he would sub-contract it.
Did vou know on April 6, 1952, whether or not he had
sub-gontracted the job?

T believe you will fing

Did you know?

I tock it for granted that

Mo figure in there for electrical work?

A4 flat figure for the pob.

A

Didn't you testify in the Walker suit that you took his total

he had.

figure and broke it down in $1,000. and $531.927
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Q.

A

A,

Q.

Yes, sir.

Didn'™ you testify that there was no definite figure for
how much of that was electrical work and how much was
labor and material and therefore you broke it down?

Do you want to know the reason?

Didn't you testify to that?

Yes, I certainly did.

No definite figure shown as to the amount of electrical work

in the figure Mr. Gipson gave you?

Tha t is right.

You do not know of your cown perscnal knowledge whether Mr .
Cipson contracted with Mr. Waker to do that work?

I wasn't present.

You don't know that of your own personal knowledge?

I wasn't present and I don't know. |

Yeou do know that you discuésed with Mr. Walker the cost?
I discussed with him - I never discussed the cost; Mr.
Walker would never give me a figure.

Talking about it?

I asked him for a figure and he would never give it to ne.
You did discuss the figures?

Yes, sir.

Mr. Walker did not give you any figures?

Did you tell Mr. Walker that he had treated you right on
the other jobs that he had done for you and that yvou figured

s v e D
ne would treat you right on this Job?
{nnma 27}
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VYou told him that in relation to the sign, L00 didntt you?

No, I did not.

Now on the painting, Mr. Baldwin of this caretaker's cottage.
There were three coats on the servant's quarters wére there not
I don't know; I wasn't present when ii was painted.

nDid Mr. Gipson tell you that there were three coats?

Yes.

And there was & trim on there - green trim perhaps?

I believe there is. |

On the caretaker's cottage it is white with green trim?

Yes, sir.

You don't know the number of coats on either?

No I don't.

You wouldn': say there were not three coats on the servant's
Guarters?

No.

Now when did you send Mr. Gipson this contract which was
prepared by you, or under your supervision, that you testified
to in the Walker suit?

Is there a date on 1it7
No?

Vo date on the contract?
No. It says the __ day of , 19527

T believe one of my letters there states that.

Did yvou send that to him in response TO his letter of April
6th?

BLACKBURN: April 6th. is where lr. Baldwin says that he was

anclosing the contract.
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After than.

Was it sent on April 127

I imagine some where in that neigh; borhood.

Did you write Mr. Gipson on April 12, 1952 that so far

as the painting of the caretaker's quarters, I cannot
understand vhy you didn't figure on painting it, as it was nmy
understanding that you intended to put up the same type buildin

that you had put up for the servant's gquarters. However, if yo

.

3

id not figure the painting job, I certainly don't want vou
to lose any money, so we will figure how much paint will
be necessary to put on three coats of paint - the same as

put on the servant’'s quarters. Did you write him that?

[

did.

e

Dicd Mr. Peavey of the Gulf Shores Building Material supply
Company, or Mr. Fingstrom of the United Appliance Company,
give you any notice in writing that they were extending credit

to Mr. Gipson for materials to be used on your property

Didnt't give you notice at the time?

Yo, sir.

Did they give you notice at any subsequent time?

Mr. Peaveyw-

When did they give you notice that they were extending

credit to Mr. Gipson?



They informed me that they had.
Didn't give you notice that they were?
That.they had.
Did they say that they intended %o hold you liable 7

That they were golng to try to hold me liable.

When was this notice given?

I have no date.

Was it the first part of 194837
I would not say.

What year was it in?

T would say 1952 or 1953.

-

Mr, Baldwin, in your agreement with Mr. Gipson relative to the

construction of this caretaker's cotlage, did you specify

house

plastic pipe to be used in laying the pipe from the pump/to the

caretaker s gquarters?

I specified the same construction was to be taken care of in

that cottage as was taken care of in the cottage that he had
just completed.

Did vou specify plastic pipe?

I didn't specify any.

Did you specify galvanized pipe?

Taken for granted.

Did you specify black pipe?

No.

Was any mention made of the type”?

The only specification was that it was to be the same as used
in the notel and other building and there was no black pipe

used in either one of those bui}i%ngs.
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Q.

I

Q.
Q.
Q.

Q.

Do you know of your own knowledge whether galvanized pipe was
available at that time?

Mr. Wingstrom informed me that it was.

Do you know of your own personal knowledge?

I do not.

Did =~ you did request, did you not, Mr. Baldwin, Mr. Gipson
construct this caretaker cottage for the Corporation there

at the Gulf Gate Lodge?

I did.

You requested the additional work of sheet rock in the
ceiling of ths cottage?

Yes, sir.

You requested that the cottage be insulated, did you not?
Yes, sir.

In addition to the price?

Yes, sir.

That this extra plumbing be done?

Are you speaking of the sink?
Running the pipe up into the cottage?

How much was that?

$10.007

Correct.

Tou agreed that, or requested Mr. CGipson to run the pipe from
below the cottage up to it?

L didn®t request any particular type; I requested that a sink
be pro&ided for.

In addition?

Tes. (page 41)



&2

[
[

&

e
Yo,
Was
No,

Yas

No,

There was no sink provided in the original contract?

there a lavatory in the original contract?
Sir.
there any plumbing in the original contract?

sir.

Where was the plumbing to run?

Down to the cottage.

Where did he run it?

Down there and up in there too0.

He ran it down to the cottage, is that right?

I'm trying to answer you this way; this was added before he

was

The

completely finished.

original caretaker cottage had no plumbing inside?--

neither a labatory or sink or commode?

That

is right.

Plumbing was to run %o the caretaker's cottage?

was

he to put any fixtures on the end there?

That was to be determined or designated later.

the

piping was not to run into the caretaker cottage?

That was later on.

Fasn't it to be used for washing boats?

Cooking water and washing boats, etc.

Was there a place te cook there?

He has & ho

Was

-

plate there.

ct

that hot plate in there ~ did you know that he was

going to put the hot plate there and cook in there vhen the



contract was entered into?

A, Certainly.

Qe But you didn’t provide in the original contract that the
pipe was to be inside the caretaker's cottage?

4, That was later.

¥. You agreed to the additional plumbing of $10.00?

A, Yes, sir.

Y. And the sink stand?

&, Yes, sir.

Q. Did you -~ - What then was the purpose of the pipe as original-
ly agredd upon?

A. The original reason for the pipe was for the use of Mr. Stone -

D)

to supply hi:

]
2!

1 with living water so far as his cooking was

- .

ng

§-h

concerned znd dr

i

ng water and washing down boats and
supplying boats that might dock there.

Q. Did Mr. Stone work for you at that time?

A. He doesn?® work for me now?

Qs Then?

A. Then or now.

Q. Did he at that time work for you?

A. DNo, sir. |

Q. Had he rented that cottage from you?

. He doesn't rent from me.

. Does he live 1n the cottage?

. He does?

» Does he work for you?

Reciprocal agreement or propesition.

2



Q. Does he work for you?

A. Reciprocal agreement or proposition.

Q. What sort of services does he render?

%, He takes care of my bhoats.

@, Did you have that agreement with Mr. Stone when the
caretakers cottage was put up?

f. Yes, sir.

Q. You agreed to the additional work and requested the
additional work of $12.50 for “the sink stand?

A, Yes, sir.

i« You agreed and requested the additional work of the light
post did you not?

A, I did.

Q. Agreed tc the price of $13.87 for that?

A, I did.

CN RE DIRECT EXAMINATION CF THE RESPONDENT BY MR. BLACKBURN:

Q. Mr. Baldwin, in this letter that Mr. Gipson wrote you on the

th day of April, he referred to a copy - to a contract. Is

that a copy of the contract?

A

Q.

Yes, I believe it is.

N

oe

’..h

BLACKBURN: We offer this in evidence and ask that it

identified as Respondent's Exhibit 3.
Mr. Baldwin, why did you break down this item of $1531.92
in one of your letters to Mr. Gipson?
That is exactly what I have been wanting to tell you. VWhen the
original contract was made I told Mr. Gipson that I was going
to have to amortize the payment for the material over

(pape bis)



approximately a four month period; I had figured that
we would pay his labor, which was the money he had to put out
weekly as it came due and would amortize the material cost

I had no

ct

over a period of four months, due to the fact tha
available cash at that time, which I had had when he did this
previcus work; this was the first contractthat I had ever
had with Mr. Gipsonjoriginally that was agreeable to him;
when he got into thd deal he found that 2ll of the suppliers
would not agree to the four month pericd; only one or two
would agree to it, and that is why he kept throwing the
contract back, in view of the fact that he wart ed to
Throw out the four month period. He had not given me the

amount as 10 how much the cost of the material was and how

k) 1

much the cost of the labor was, so I, myself, broke it down in
the proporticn that I would pay throughout tha t period.

That method was agreed by him in your verbal agreement?

Yes, sir.

And which was the only agreement that vou ever had with him?
Yes, sir.

Mr. Stone asked you about the creditors - if they ever gave yo
notice before they furnished the material?

No.

They were harrassing you about the payment while you still
owed Mr. CGipson & balance?

Yes.

{page 45)



And Mr. Walker didn®t enter inte your Gipson contract for the
gXmx erection of this house in any way or manner, did he?

No.

Wnen you came dewn here in May, I believe you testified in
the other case - late May or June - when Mr. Nelson was with
you = I believe you stated that ¥Mz. Walker was there on the
ground doing work?

fes, sir.

I believe you kaid he had the ditches dug between the ccttage
and the pole preparing to lay conduit?

I believe he was laying condult below the bluff.

He had gotten it dug down about half way tec the caretaker?s
Between the Service pole and the caretaker's cottage?

And you didn't ask him to do it?

No, sir.

ON RZ CROSS EXAMINATICON OF TEE RESPONDENT BY MR. STONE:

That contract was not signed?

No, si

e ]

3
By neither of you?
No, sir.

Tou just testified that Mr. Walker didn?t enter into this
contract at all. Is that right?

Why no, not in the contract. The only way Mr. Walker could

enter into it was on my request that he be given the job.

(page 46)



Q. Didn't you request specifically that he be given the job?
A, I reguested it.
Q. Didn?t you do this because Mr. Walker had treated you fair and

square in all of his other dealings with you?

b
b~

thought he had, yes.

RE DIRECT EYAMINATION OF THE RESPONDENT BY MR. BLACKBURN:

O
=
u
&=

Q. I believe you stated that you built that cottage with the
idea that Mr. G orge Stone would live in it and occupy it?

A. Yes

BEING FIRST

td

MR. GEORGE STONZ, 4 WITNESS FOR THE RESPONDENT

>

DULY SWORN, TESTIFIED:

Q. Are you Mr. George Stone?
A, Right.
Q. Mr. Stone, do you know the Complainant in this case, Mr.
G. R. Gipson?
A, Yes, sir.
Q. Did you know him duringthe vyear 1951 when he was erecting this
cottage that you occupy for the Gulf Gate Lodge? o
A, T did.
Q. Did you have any discussion with him relative to the pipe =~
type pipe he had used to run the water into that place?
A, T did.
Q. When and where did that conversation take place?
A. Very shortly after it was installed and before I moved in the
place. I asked him why he put in black pipe and he said 1t
was apparently immaterial to Mr. Baldwin. I said I have to

use that water to drink and it also has to go in the tank
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and he said lots of people drink out of the black pipe, and I
said, I'm not, and it wound up that it was replaced with
plastic.pipe after I moved in.
Jid you communicate this to Mr. Baldwin? -~ the kind of pipe
that was used?
Yes, sir.
And Mr. Gipson later replaced it?
Yes, sir.

CROSS EXAMINATION OF THIS WITNESS BY MR. STONE:

b

Jo you know of your own personal knowledge what kind of
pipe was specified and agreed on jn the contract between
Mr. Baldwin and Mr. CGipson?
I do not.
Do you know of your own personal knowledge any of theterms
of the agreement for the construction of the caretaker’s
cottage between Mr. Baldwin and Mr. Gipson? |
I saw a contraft, which Mr. Gipson was criticizing.
Was the contract signed?
By Mr. Baldwin, not by.Gipson.
You don't know what their final agreement was as to the contraci
I don' think any was reached.
Do you know whether they ever agreed?
No specification - no contract signed.
How do you know that?
Both of them told me so.
You don't know of your own personal knowledge?
Both of them didn't lie to me.

(page 48)



3. Do you woerk for Mr. Baldwin?

A. I do not.

Q. Do vou live there?

L., T do.

Q. Do you pay rent?

A. I take care of his boats in exchange for my rent.

Q. Did vou work for Mr. Baldwin in May of 19527

A, No.

Q. June, 19527

A, To.

Q. Did you work for Mr. Baldwin in July?

. No, sir.

Q. When did vou go tolwork for him?

L., I never have gone to work Ior him.

. Then did you go there to take cate of the boats?

A. I built the boats in the spring of $52. under contract and I
moved in the cottage to take care of the boats in exchange forx
the use of the cottage.

. Do you live in that cottage now?

. 1 do.

§. Do you know whether Mr. Baldwin owes Mr. Gipson money or not?

A, According to Mr. Gipson he does.

“, You don't know whether he does or not?

4. T have mever seen any cancelled checks or nothing.

"« Do you know whether Mr. Baldwin owes Mr. Gipson any money?

A, Only what ¥r. Gipson says.

ON RE DIRECT EXAMINATION OF THIS WITNESS BY MR. BLACKBURN, HE

MRMOmMTRTE e (!'-'.O}__w
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when Mr. Cipson was putting the water pipe into the
P £ Dip

he knew that you were going to live there?

A. Certainly; that was the original intent.

ON RE CROSS EXAMINATION OF THIS WITNESS BY MR. STONE:

Q. How did he know?

A. In a conversation between us all.

0. When did you tell Mr. Gipson that you were going to
there”

4. Vhen they were working on the bulk head.

Q. Vhen?

A, In May, 1952.

Q. UVhere did the conversation take place?

. On the grounds.

Q. Vhere?

L, On the Lodge grounds.

Q. VWhat point?

4. At the bulk head he built around the slip.

Q. Vho else was there?

A. Mr. Gipson and I.

*, Nobody else?

A, A negrc laborer.

%, Did he hear the conversation?

A. Not as I know of.

Q. T¥hat else took place in that conversation?

h. Several of them=—~

0. What else did you all discuss?

The buly head.

(page 50)
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What else?

We actually set there and I outlined where I would want the
windows and where I would want the stair way, and they were
all changed according to Mr. Baldwin.

You told Mr. Gipson where you wanted the stair way, but

¥Mr, Baldwin changed that?

What did Mr. Gipson say when you told him that you were

going to live in the caretaker?®s cottage?

I don't remember if he said anything.

You remember telling him that you were?

Vhen I was telling him how I wanted the cottage on piling and
where I wanted the stair way and where I weould like to have

a2 sink and etc. It was apparent that I was going to live

in it.

Did you tell him that you were going to live there?

Certainly.

Did you tell him irn so many words, or you wanted the sink here?

Son, I don?'t enter into ngs that I'm not inteeested in. I
wanted him to get it finished so I could move in.

This was May?

June toc — It took him a month and two weeks.

Just answer the question. This conversation took place

That's right.

What date, do you remember?

No.

You don't remember whether it was the first or last part of Jur
A

fom e
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June?
First part of June.
You were present and Mr. CGipson was present?
And a negro laborer x=zs was present - the three.
The conversation took place at the bulk head there and on
the exact spot where the building is setting?
Cn the exact spot.
And were these negroes present up there? - Did they move
up there with you?
No, they were working on the bulk head.
They were not present when you told him where you
wanted the windows?
No. |
BLACKBURN: Ve rest with the understanding that these in-
struments that we have offered be suppdied and
that we amend our answer in accordance with the
testimony.

STONZ: We rest.

Answered and sworn to before me this 23rd day of

June, 1853.

“‘M et P i
Commissioner %




STATE OF ALABAMA R0 e
STATEMENT OF LIEN gow

| BALDWIN COUNTY f | , - B _
G. R. GIPSON, files this statement in writing, verifiqd_by
the cath of G. R. Gipson, who has personal knowledge of the factis
berein set forth. - ‘ _ . B
The said G. R. Gipson claims a 1ien.upon the following des-
cribed property situated in Baldwin‘County,”Alabama,_to-wit:-

One (1) caretaker's louse located on Lot Forty (LO)

! of the Map of the Burkhsrt Property as per plat
thereof recorded in Map Book 1 page 145 iIn the -
Office of the Judge of Probate of Baldwin County,
Alebama, and on the following described land on
which the said improvements zre situated: beginn-
ing at the Southwest cormer of Lot Forty (L0) of

the Map of the Burkhart Property as per plat thereof
recorded in the Office of the Judge of Probate of
Baldwin County, Alabama, in Map Book 1 page 145, run
thence North along the West line of said Lot Forty
(4L0) 425 feet to a point; run thence North 83 degrees
East 101 feet to 2 point; run thence South along the
East line of saifd Lot Forty (LO) to the Southeast
corner of said lot on the margin of Bay Ornocor; run
thence in a Westerly direction along the North edge
of Bay Ornocor to the point of befinning, conbtain-
ing One (1) acre or less.

This lien is claimed separately and_sevgrall‘,‘as to both
the improvements on the above described property and on the said
lands,.

This lien is claimed to secure an’indebtedness of Cne
Thousand Sizty-six and 36/100'D011ars (%1,066036} with interest from
to-wit, August 10, 1952, for labor and materials furnished by G. R.
Gipson.

The name of_@he owner or proprietor of sald property is

Gulfl Gate Lodge, Inc., a Corporation.

STATE OF ALABAMA
BALDWIN COUNTY _— P
e -~ ) / &1’7 ’ L .
Befcre me /{:;z%iﬁﬁf;/ Pty z¢ﬁ%4;éﬂé4wra Notary Public,

in and for the County of Baldwin, State of Alabama, personally

appeared G. R. Gipson, who being duly sworn, doth depose and say:

s

e,
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BOoK

That he has personal knowledge of the facts set forth In the fore-
going statement of llien and that the same are true and correct to

the best of his knowledge and belief,

Sworn to and subscribed befor_e“
me this /g %d&y of January,
1953,

T ~ j

- = f
e o T sy

Fotary Public, Biidwin County. Alf.
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TELEPHONE CENTRAL C400

BALDWIN REGALIA COMPANY

MANUFACTURERS
7’ 704 WASHINGTON AVENUE
FLAGS - BANNERS CHENILLE, EMBROIDERED
FEZES SAINT LOUIS . AND FELT
PENNANTS LETTERS AND EMBLEMS

Ccotober 28, 1952

¥Mr. G. R. Gipson
Feirhope, Alabama

Dezr Sir:

- Enﬁloséd-ycu“wili kindly'find'a.check for %éO0.0G as part psyment of

the indebtedness I owe you on the cottage for George Store at Culf Gate
Lodge. &£s it now stands I heve paid you $900.00 on the following items:

Criginal figure for construction work $1551.92
Ceiling, additional ‘ 52,60
Insulation, sdditional 44,20
Plumbing, additional a 1C.00
Electrical work, additional 35,007
Sink stend, additicnal 3&2.60
Light posts for wharf, additiomal _ 19.87
Peid -- 90C, 00
$ 813.18

I wish you would kindly pay at least $300.00.of this check to the Gulf
Shere Builders. I understand this firm is 2 very small concern and needs
thelr meney., I believe they have been extremely petient while your and
my differences have been going on. You were well swere of the conditions
when you took on this job, but they, no doubt, were not informed as o

_.cérooriginal ‘sgreement..  Immedistely uporn this peyment being mede, 1 wish

vou would kindly send me an inveice showing credit for the amount paida

I wish you would also let me kyow how much of this full indebtedness is

. Lor the work supplied by Mr. Walker on this jeb. The amount that you owe

kim on this job must be paid by you as well as the additionsl $35.00 for
the instdlations within the building. If vou do not wish to handle it

in this manner, please let me know st once as Mr. Walker is meking claims
for work at Gulf Gete Lodge which are considerebly confused sc far 2s my
records are concerned. I do not knmow if there are overlepping charges
on your work, the additionzl work on the buiiding, etc.

I will have another check for you next menth to bring this total figure
down considersbly. I am sending 2 copy of this letter to the Guif Shores
Builders for their information.

Yours very /‘;ru}.

Vo o

Ce K{ Baldwin, Jr.




TELEPHONE CENTRAL 0400

BALDWIN REGALIA COI\//éPANY |
Ot o & e G e T rntn X

' SHINGTON AVENUE
FLAGS - BANNERS CHENILLE, EMBROIDERED

AND FELT
FEZES SAINT LOUIS LETTERS AND EMBLEMS

PENNANTS
September 5, 1952

Cmbept wen Meporn e, Bty Geze %ﬁ?ﬁm

Iy
4

.Mr. G, R. Gipson
Fairhoove, Alabazma

Desr Sir:

T Bdelosed you will kindly £ind” my check Tor %561; 25 W‘hlch, in’ my es‘..:.ma-t:.on,"w' '

" completes the paymemts so far as lebor is cocerned on the bulkhesd, This
ineludes the additionsal labor of $91.41 which you added to the originel
contract and $26.80 for cibles on the Jobe These figures were teken from
Bill Bain and accepted from him by me in the kindness of both of our hearts.

© 1 do not believe thet I should psy amy pert of this $118,21, +therefore, I

om not taking any credit whatscever for this paymen'i: and T would not pay

eny part of it if it were not for Bill Bain and his strong friendship or
sympethy for you. :

In your letter of May 5 in the first mragredh, it reads as follows:
o Tat this writing the bulkhead is finished. I will trim the uneven boerds .
tomorrow, put in the tie back pilings and stert the walk and caretekers cottage,
I presume you have already sent Bobbie the second check,” The billing which SR
you have sent to me covering the $118.21 is over one month later, dated
Jume 1l. My interpretation of this May 5 writing is that all of the tie
backs were in and were in the original contrzct as originally presented %o
me by you in writing, therefore, I agreed to elaborate on this original
contract when I rebturned to St. Louis.

After you made the original charge to Bill Bain, you added an sdditionsl
~ramovnt-of §9.08 for cable.clemps to my bills This smount I em deducting ...
and if you want to collect it frem Bill, maybe he will pay ite I Will Bofe oo

Miss Allison will be South this ceming week and I heve asked her to collect
frem you 2 biil merked PAID IN FULL so far =25 the labor is concermed on

the bulkhead, I have slsc asked her to get a revised bill from veu so far

a5 the caretakers coltage is concerned. The original figure of $1531.92 for
maeterial and labor on the cottage is absolutely correct. I agreed to $5%.50
for the ceiling, $44.20 for the insuletion (mmden't 1lly, Geerge Stone informs
me thet the batts were only 1/2 thickness instead of Pull thikcness as they
should have been) plumbing $10400, electrical work $35.00, sink stend $12.60,
lights posts for wharf $19.87., If these figures meet wztlt your. approveal,

I will have your money to you at the earliest dste I can possibly get the
mereys If you wish to pay the interest for having this money borrowed from

2 bark, I will be plezsed to borrow the money =nd vay it to you at once,

You can advise Miss Lllison when you see her next week.

You:s's ver trul Y
2l
/ / /,/ ///////

ol R Baldwin, dJre










THE STATE CF ALABAMA, PRORBRATE COURT
Baldwin County g

I, W.R.STUART, Judge of the Probate Court in and for said State and County, hereby certify

e . Two photostati
that the within and foregoing < tostatic pages

Deed from C. R. Baldwin, J9r. and Wife

contain a frll, true and complete copy of the

to Gulf Gate Lodge, Inc.,

as the same appears of rec'ord in my office in Deed Book NO.M .
Page. 360 361
: 30th June 3.

'Give"n un@er my hand and seal of office, this day o , 19570

MW

Judge of Probate
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. " GIPSON VS. QULF GATE LODCE
Resporndent 's Exhibit 1, i
¢ Page 26, Tr. Fairhope, Ala.
Glr July 9, 1952
3 S :
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MI‘. . R. Balawin, Jr.

704 Washington Ave,

St. Louis, Mo,
Dear Sir:

Inelosed you will find invoice from Gulf Shores Building Supply Co. You

gald in your lebter you knew nothing of this bills Naturally you would not
because it was made to me as we agreed for the caretskers guerters. If you
will cheek your carbon copies to me for the month of April, possibly lst to
15th, maybe earlier, you said in effect: that it would be setisfactory to
handle this part of the job same as we did the servaut guarters. :

I note by your letters you refer to a contract, When did you send me one?
I don't heve smy, This enbtire job was finiched without any signed contract,
- I am sure you know why 1 did not sign smy of thenm,

Mr, Baldwin I am et a loss to know why you have chenged your personal atbtitude
toward me which is purely immateriel to me, but this has gone far enough as
Par as business is concerneds 1 will tell vou what hag happened if thet is
your intermtions then you should be satisfied. You recall the afternoon Harvey
end yoursel f came by an your way bo Mobile we discussed materials, T told

you that the materiel for the bulkhead and walks was all thet could be arrsnged
bo pay for on monthly payments and you mentioned that the caretakers quarte s
could be teken care of in two payments and the final payment would be made
when complete and inspscted and accepted. You may also recsll the fact that
it would be mnecessary for me to buy meberial from several places to due to
kinds of material, prices, ebte, I did that to meke you as low a price as I
did and to paralell this job with the servent gtrs. A1l materials were billed
to myself and not you =~ so you emn see why you hmve no knowledge of such a
bill and you will nobte who this one is made out to and is expected to pay it.
If it was your intention to foul up my credit with the people I do business
with to make my living I wish to eomgratulate you on a vory sffective job.

I still bave not got all my outsbanding bills -~ the largest ocnes besides
Gulf Shores Bldg. Supply is plumbing and wire. You sew Walker put $79.00
onto my bill for conduit the size of wire was inoressed from 12 to 410

I have not ask you for any edditimal money for this, hovever I do feel that
you should pay the meterial cost of this as you are the one whom will heve
the benefit,

~..Relative to the foolish tallk you mentioned I may tell you this the only ode§
I have mentioned any phase of our business to was the mes directly concerned
as I told you in the letter with the statement all of these bills were
collectable within 30 deys, I was foroed to tell them something to satisfy
thelr demands snd when I told them you wanted to pay in 4 monbhly payments
None of them were happy., I am sure that was why Peavy called you of Gulf
Shores Bldg., Supply. 411 I told any of them was that you and myself had not
roached a settlement, I also told them when you mensioned the monthly payment




deal T went back snd ask if they would consider thet and you know what they
said Yo that. So now you can do whatever you want to ebout this bill pay
i%.or -try to forget it, and about 33 sorediting you to the merchants of +the
srea of your friend you msy do whatever is your pleasure -- as you know you
have boen strictly the dsaler since I met you in Decerber of 1950 and until

mectnis job T truthfully say it has been a pleasant acqueintance, now if you want
o test the laws of Alabams relative to This bal. due situation in mention
you still have the deck, deal it outs T have walted 3C days for & settlement
I think that is long enough you know as well as T do that $875.17.is not the
correct figure for the labor involved and we have not made any original agree-
ment other than you agreed to pay when T finished, the letter thet the check
followed to Gulf Gate Lodge had an unreasopable provision for me. Now if vou
wm't to send a check for the balance I will turn the keys over to Mrs. MeGinnis
or whoever you mams, Until then I keep the keys as I said before I have no
contract or anything but some debts to show and as of now you have not pald
one cent on the carebakers quarters. I em sure you wmd er stend that, 1f you
wact the check of $876.17 to go as part payment write Mrs, MoGinnis te that
offeot and also send me a copy of the seme. I will accept same.

Tf T should find it necessary to file any lein ageinst vour property would
thet show any manhood on my part would it be good advertising for yowr inberast
at Ursnge Beach. I am sure you know about these things as you seem anxious

and willing %o use your aibtorneyss Lets let this be the last resart. I still
heve resorses of livehoood and don't intend bto pay any aourt cost. or abboraey
fees. You can ignore this lebber If you desire. I still expect o settlement
gnd SO0N.

Ag T said previously in this lebtter you mey do as you like eboub this bills
T do know it is correct and just. T have checked it to my satisfactlon as
you will note & bslance from May of $605,40, I was expecting half payment
when ‘the roof was on the cerebakers quarters. I have only paild $226,00 to
these people snd I am sure they went thelr money but this is my bille
Undersband.

e Pt bene

Yours bruly,

/s/ &. R. Gipson
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tear Sive

Inolosed vou will fim& inveles fyom Gulf Bhores Bullding Supply o, Yeu
gadd in your letter vou Inew nothing of thie biile Febturelly you would net
bemnuss 14 was made Yo me an we sgreed for the sareboliors owerters, I you
w11l oheslk your serbon copice to me for the month of Aprll, possibly Ist 1o
16%h, meybe ssrlier, you sald in effesty thot 1t would be asbistectary 4o
hendle this pert of the job enwe se we di4 the asdywmubt quarbers.

1 notw by your letters you refer fo ¢ pontyecte When ddd ,;A:m wand wme me?
1 don'% bave eny, This sntive b wes Pinlshed without eny sigued conbraois
1 am sure you keow why T 414 wob sign emy of bhau,

Hyry Belowln 1 am % & loss bo koow why you heve chenged youp wmaﬁ shtituds
towerd me whish f2 purely dmmmteriel $o me, bub bhle bas gone fer enough sy
fer o5 business is eonsernedy’ I will tell you whet hes heppensd if thet ie
your inteitions then you should be sntlefisd, You revell the sfbornoon Harvey
tod youwssl £ vame by on your wey to Hobils we dleoussed mterialy, I told
you thet the maberisl for the btulkhend md walke wos oll thet sould ba arpwiged
to pey for en monthly peyments snd you mentianed that the gerotekers quarbw e
gsould be teken cere of iu twh peyments and the Final peyment would be neds
whon oomplebe and inspeobed end aosapbeds Tou mey slse rocall %he fach that
15 would be weaessery for me % buy meserisl fron several places to dus bo
kinds of moberisd, prices, ebte, 1 414 that bo milte you as low & priod we I
@ ond o parelell this jm?:z with the servent qhrgy M1 mbterieles wers billed
b mysald snd not you e g0 you san ges why you beve no mowledgs of sush &
BilY and you will nobe who this one Lo mede out Yo snd i expooted to pey it
If 4% wee youwr iunbentien to foul up my oredit with the peuple 1 de business
with to meke my living I wish %o durgatulate yvou on & very offestive jobs

T still bave net got sil nmy oukobanding Billas »e the largest ones besides
Gulf Shores Blag Supply te phubing end wires You sew Walber put §79,00
enbo wy BALL for smdult the slze of wire was insresusd fraa #12 to #10

1 bove pot ask you Fey auy sdditimal noney Cor this, hovever I do fasl thed
you ghould gy the meberial dost of thig ss you are the one whm will heve
the beue{id.

Relative to the f@&l&a}z 481k you mowloned T mey tell you this the a.’mly BT

I hove mentionsd ooy phese of ouwr business to woe the mes direstly soncerned
sg 1 told vou in the lotber with the stetemsnt all of tilwes Biile ware
vellovbable within B0 deyes 1 was foroed t0 tell them sonething to sehisfly
thalr detonds end vhen I 0)a thom you wented to py i 4 monthly poyeents
Nons of them ware happye I am swrp bhet wan why Poovy onlled you of (WAL
Shores Bldgs Bupplys 411 I told any of them wes thebt you sod myself bad not
rovohod o sebtlomanty I ales told then when you mentdoned the wonthly poyment




dea) 1 went besk snd selr 40 Ghey would soneider thet end you kuwe whet they
pald to thaty Bu now you san do whabever you went $o aboub thie Bi1l pey

1t or tyy to forget it, aod sbout dlegrediting you So the merabunts of the
arse of youw feiend you mey do whatever ls yow plocsure -- 88 you kmow you
have besn strietly the dealer gince I me® you in Decenbay of 1980 and netdl
this Job T teuthfully ssy 1% haw bBeen & plecsent soquoinkencw, pew 1 you vk
4o text the laws of Mebums relstive %o tids bal, due situetion in nenticn
you #4411 have the dedk, &) it outy 1 heve weited 30 days for n esttlement
1 think thet 1o lemg encugh you koow &e well as I do thut 875,17 le net the
aotrest Pigure for the laber iorolved md we have mot mede any origioel sgrées
ment oiher bhen you egresd to pey when I finlshed, the letter thet the chedk
foliowed to Gull Gate lodpe Bed @ uaressovable proviglon for way Nor 4F yeu
wint to secd o cheds for bhe beleuss I will turn the legw over %o iree HoQinalis -
or whoover you nmemdy Unitd then I keep the keys ne & sedd bofure 1 bwva ne
soatpent or anything but some debba to show i ag of nav you have net pakd
one ount on the cersbelors querborss I sn surs you indarstend fheby 18 you
want the ahesk of $876,17 to go ss pert peymegt weite Mrew HuGlands %o thad
affest and nlso sond me & sopy of Yhe samp, I will wosept s,

1£.1 should Find it vecsssery to fils suy ledn ageinat youws property would
it show sny mohoed oo my pord would it be good advartising for your inberend
at Orenge Boachy 1 am sure you Mnow sbowt bhose things ey you aaen enxioug
and willing to use your abborueyds Lebs Jeb this be the last vesorde 1 atlll
have rosorsos of livehoosd and dan™ iubend € poy soy aourt cont o ebborney
&;ﬁgﬁ& You wan ignore dhie lebter 1 you desires I still expest o settlement

T T

%g I seid previowly in this lebber you mey do se you Jike abomb $his Bl
I do Reow 36 48 coryest and Justs I heve chedied it bo my entisfection o
you will note n bolamve fyom Moy of $406,40¢ T wos expecting helf peyment
when the Foof was on the curetskors querbersy I heve only paid $228,00 to
gﬁgsu iﬁag&;& and 1 s dwre Bhey wank thelyr money bub bhis ie wy bill,
vnoaratano.

 Yours beuly,
S8/ Gy By Gipuen




Gipson vs. Gulf Cate Lodge,

¢ Respondent 's Exhibit 2"
o Pagg 27 Tr.
P . - ey 2 wh e
v Fgirhope, Alabame

#pril 6, 19562

¥r. C. R, Baldwin, dJr,
7C4 Washington Ave.
St. Louis, Mo,

Dear Sir:

Inclosed you will find the original copy of your centract for your recon-
glderation,. .

The paragraphs and phrases pertaining to the bulkhead are not teco bad but
the cerebekers quarbers is too far overboard to salvage, T am sure you re-
merber I told you the waberline and power line was figured to the bullding
anly and the reason I did net make any estimafe on outlets for either is I
dld not know what you wanted therefore was at a complete loss as To what o
shoot ate So now thet you have nemed it if you wish you may add $5.00 for
each base or plug in type receptacle and $7.50 for ceiling drops, this is
labor snd materials. +the same applies to the insulation. None was figured
because the inside of this building was not to be ceileds If you want it
insulated at 313.07715 per sq. f£t, you have sbout 440 sq., ft. sbout $35.00 and
about $10,00 far labor, &dd all this and any other like items to the $1531,92
before you send this back ($#5.,00 for eachwter outlet.)

I have alreandy obligsated myself on the strength of Mrs. McGinnis' telephone
oall to you lest week for o jet and the other necessities to get the pileing
down for this reason I will hold onto the second copy of the eontrect but

T will not stert wntil Tuesday, Thet ils as labte as I cen weit before teking
this equipment out. You should have this letter before the close of business
thet day then you cen call me 1f you do nobt wish to make these allowances,

Az T gnid the conbract relative to the bulkhead is o.ke the figure T guoted
vou or the caretekers quarters is just as low as possible to meke and it does
not include paint either, We have plenty time to figure this before we get

~be it if you want me to peint it,

I mey call your abtention to the last paragraph of this sontraet relative to
the flgures. Read esrefully the printed amount and you have the Tirst payment
gquite a ways from the beginming of the job, 4As you know it ls the ocustom to
deposit 1/3 down on a conbract unless otherwlse agreed upon. We mentioned
this caretakers guarters as being the final payment of the job the resson 1
did not bresk it down as I did the bulkhead mosgt of the materisls will come

C from e different place and I will take care of the material myself so you msy

congider this when you rewrite the contract.

I am sure Bebby will write you this coming Mon, about the trees., I have
figured svery way bto keep from huying more meterisl snd doing the job as cheap
as possibles I have about 6 or 8 more hours work on the boxes. We were rained

out last week but I belisve you will be pleased, I will write you on this as
soon as we have finighed,

~ Respectfully yours,

/s/ Ge K, ‘Gipson




¥ | Fairhope, Aobmma
Aoril 6, 1962

Wiy O B Beldwing Jve
P04 Weaghington fya,
By Leuisy How

Desy Biry

Intlossd ;rm will find the eriginel sopy of your sonbract fop your pedone
sidaratd ong

The copagpephs snd phrases pertainiag to the bulkhend nre ot oo bed bab

the serebakors gunrbers is Goo for overbosrd 4o salvagl, I wn Suwe you Pé-
menbar I bold you the wekerline sad power line wae fieurad Lo ﬁzﬁ-.ﬁﬁiﬁi@g
only und the rengon T did not mele any oelimete on outlete for elthw 41

dld tiot Know whet yeu wanbed slwrefors was sb » gumplote lose 2g Yo whed Ta
shoot oty S¢ now that you hove nemed 4% AF you wish you sey add £8,00 for
gach bese or plug in type proseptucle and ¥7,80 for osiling dropa, this ig
jebar snd mberiele the meme applies to the insulebiony None was Pigured
hewnuse the inedde of bhis building wes not o be deiledy If you went 3%
tngulebed ot 5,070 por sge £y you have sbout 440 g 4 obout 883,00 aod
shovs $30,00 far labory Add #1l 4this snd eny othee Mke ltoms to the §1581,08
pofore you seud Vids bade (35,00 for suchwbar outlety) |

1 have alrendy obligstod myeelf on the strength of Hrey HoGlonist telephong
sl %o you lest weelk far o Job and the other vesessities te get the pilelng
down for bhis rosgon I will hiold ento the cecond wopy of the somtrect bub
I il mot sbertd untll Teesduy, Thet is an lebe as Iooen welt beforé tellog
this equipment cut, You should hava this Jetber before the olges of business
thot doy then you gen 981l we 48 you do nol wigh Yo milke those sllowonnon,
is 1 seld the oontreat reletive to the ulkhead 18 ok  the Digure I quobed
you on the voretelers querbers 46 Just e low es poseibls to meke snd i doun
nob lnolute prind eithar, We have plenty timy to Digure this before we geob
Yo 4% 4 you wsnd me te painb 1 : o '

I mey eall your sttention to the lxst persgroph of this gontvest relotive
the Mlgures, Roed gerefully the printed wmeount wnd you hove the first peyment
auite & ways from the begluping of the Jobe 46 you lmow it ie the ouehon to
deposlt l/g down on & oenbeact unless otherwise agroed upom, We mectioned
this careteakers quarters a8 baing the finsl peyment of the Job the recem 3
did not break At down se I dd the Wlkhend most of the meberinls will vome
foom & difforent plase snd 1 will doke sure of the neberisl myself so you mey
eonsider tide whon you yowrite the gontracts :

1 aw sure Bobby will weite yeu this coming Mon, aboub the tesess I heve
figuved evary way to keep Prom buying wore meterisl end dolng the job eé shenp
a8 poszibie, I beve chowt € o 8§ nore hours work on the bonws, We wore Yuined
aut lasbt weel bub 1 bolleve you will be plesseds, I will wreitae you on this &6
soon &5 we mve finiehed, '

Raspsotfully FOuK 8y,
/s Ga Ky Gipson




TELEPHONE GENTRAL 0400

BALDWIN REGALIA COMPANY

Sy . MANUFACTURERS - )
) gé ,% é 704 WASHINGTON AVENUE .
FLAGS - BANNERS @@fy CHENILLE, EMBROIDERED
FEZES )

SAINT LOQUIS ' AND FELT

PENNANTS LEITERS AND EMBLEMS

Jane 12, 1952

Mr, G. R, Giysm )
Foirhope, Alabama

Dear Glps

Your- lotder of June 11 -bas-just been reseived. -I note your reomarks reletive
o having talked to Michael Baldwin and that you. arrived at s conclusion as
to how the building should be snchoreds. I nobe your remsrks reletive to
having econsulbed several parties as to c¢yelone prevention, ete. I don't be-
live very meny of those cotbages, hotels, or anything else along the Bulfl
coast would withstand a oyclons as you have mentioned, so it wen't be nec-
essary to safegueard this mmmperiwxkhirrmwznme ooop in this mammer. I eam
very pleased that the job is finally done snd George Stone will be sble te
move in, As I want this to e inspected by George, Don, and Mrs. McGinnis,

I have sent a check for $875.,17 which iz the final amount for lebor as ori-
ginelly sgreed by you. The other charges which are meterial and alse the
charge which you have seen it Yo make for additional work on the bulkhead
will be paid for as I originslly agreed to in four wonthly payments., I also
note that you are chsrging me for the eleotrical equipment snd slso for the
plumbing. I wish, therefore, that considering the fact thet you are charging
these mmounbs, thet you will have Mr, Walker informed of this fact and he

in turn will send me a complete list of charges he intends to make for the
work I have told him to do on the wharf, It was wy understending when I
spoke with him last that the lighting in the building was to be put on this :
bill snd charged direotly to me by him, I took it for granbed thet Mr, Wegstrom
would do the seme on the plumbing, however, I would much rabher handle the
plumbing direetly with you so there will be no bill of any kind coming from

. the plumber,

There are & few items which seam to be & differonce of opinion. I recelvad
2 bill which was mgreed on by Bill Bain and myself of $118.21 for the work
you did extra on the bulkhead, I will be very frank with you thet I in ne
way oconsidered that I should pay even $.,0L of this bill, but Bill convinsed
me that considering the faoct that you had told him that you wers malking very
little on the job, that we should split this bill betwesn us and pay you
this smount, This 1 agreed to, bubt it now appears as though there has been
en additi onal emount of $9.,08 added to it., You will kindly collect this
amount from Bill as I only agreed to pay one-half of the above wmenbioned
figuwe, You 2lso have en amount of $56,80 listed for nails on the bulkhead.
The original amount which. you quoted me end whieh I agreed to was $61.00,
This is an over charge of ¥B.80. The other charges seem to be perfectly

in order, The oeiling you.listed in your letter of May 5 of $59.60, ine
sultion of $44.20, two plurbing outlets $10.00, two ¢iling electrical ou=
.lets end four base plugs $35.00. The additionel charge of $12,60 for the
sink stend I consider perfectly setimfactory. The light posta for the wharf
ot $19,87 I also consider perfectly sstisfmotory, I do, however, definitely




L I e Y

e 2“

object to the charge of §89.40 for painting the building whieh was suppossd
to be complete and ready +te occupy when final payment was to be asked for,
and when & definite figure had been made by you end accepted by me. When
you and I agreed that I could afford to do this work, I told you very ex-
plicitly that the only part thet I was in any way able to pay for at the
present time was your lsbor and that all materiel would have to be paid for
in an amortized manmer over a four months peried. You, at that time, listed
how much it would cost for the bulkhead end how much material would be used
for the bulkhead and gave me a Fflabt figure as to my cost for putting up the
building., We both egreed that this could be done inm this menner, It now
appears that you wish to colleet for the meterial you have used in the bulilding,
I believe you will have to inform your suppliers as I originelly thought you
had that they will he paid es we originally agreeds I sincerely trust thet

_%his will be perfectly satisfactory with them and with yourself,

I have sent the chedc I menbtioned above to Mrs. MoGinnis who T have given
complet o authority to exemine the job with Mr, MeGinnis and George Stone,

end that they ere to turn the check over to you after exemination lns proven
satisfactory and the keys have been turned over to George Stone for 0CCUDANOY .
I em doing this rebher than waiting for a reply to come back from Mrs, o
Ginnis as to everytiing being sebisfactory dus to the faot thet I am learing
St. lLouls Saturdey and will not return for a period of time, and I do nob
want thle money held fram you any longer then is sbsolutely ngcessary as I
know you have bills to pay.
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